




3 اقتصادی
شنبه -بیست ودوم آبان ماه 1395-    سال نوزدهم -   شماره 4145

امیرآبادی فراهانی نماینده مردم قم: 

همه بانک ها باید برای رفع موانع تولید 
دراستان همکاری کنند 

نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی گفت: از برخی بانک های خصوصی به 
دلیل عدم احساس مسئولیت در قبال تولید و اشتغال استان قم گلایه داریم و همه بانک 

ها باید برای رفع موانع تولید دراستان همکاری کنند. 

احمد امیرآبادی فراهانی چهارشنبه شب در اعضای شورای گفت وگوی بخش 
خصوصی و دولتی در تالار امام جواد )ع( استانداری قم خاطرنشان کرد: بانک های 
خصوصی در قبال خدماتی که در مدیریت شهری دریافت می کنند باید نسبت به 

اشتغال جوانان و رفع بیکاری ، وارد صحنه شوند.
وی ادامه داد: قانونگذار هماهنگی بین بخش دولتی و خصوصی را پیش بینی کرده 
است، کسانی که در قم در بخش خصوصی مسئولیت می گیرند باید با مدیریت استان 

همراهی کنند.
امیرآبادی با اشاره به اینکه نرخ بیکاری قم در بهار امسال نگران کننده بود، اظهار 
داشت: ما نمایندگان مردم هم در این زمینه مسئولیت داریم از مردم رای گرفتیم و باید 

پاسخگوی آنها باشیم.
وی ادامه داد: نرخ بیکاری قم در تابستان از بهار بهتر شده است ولی این نرخ باید به 

صورت پایدار بماند و افزایش نرخ بیکاری نداشته باشیم.
امیرآبادی با اشاره به نقش بانک های خصوصی در ارائه تسهیلات و کمک به اشتغال 
جوانان بیان داشت: ما به بانک های خصوصی در تبلیغات کمک کنیم و آنها نیز از باید 

از تولید و اشتغال در استان حمایت نمایند.
وی ادامه داد: مجلس برای رفع موانع تولید، اختیار را به استان ها داده است، اگر 
صنعت گران مشکل قانونی احساس کنند در قالب پیشنهاد ارائه دهند و ما می توانیم 

در قالب برنامه ششم گام های مهمی را برداریم. 
عضو هیات رئیسه مجلس شورای اسلامی گفت: در برنامه ششم توسعه به لحاظ حکم 
حکومتی رهبر معظم انقلاب، دست مجلس باز شده است، و قرار شد شورای نگهبان 

هم ایراد نگیرد.
امیرآبادی بیان داشت: قاطعانه می گویم هر طرحی را به کمیسیون تلفیق ببریم 
بنده قول تصویب آن را می دهم ،چون فضای مجلس برای همکاری در بخش تولید 

آماده است.
وی گفت: در بخش مالیات، اقدامات خوبی در این استان ایجاد شده است، مدیریت 

جدید مالیات توجه خاصی به وضعیت صنعت و تولید دارد.
امیرآبادی افزود:با وجود همه همکاری لازم اداره مالیات در راستای بخش تولید، ما نه 

تنها هیچگونه کاهش درآمد مالیاتی نداشتیم بلکه افزایش هم داشتیم. 
وی ادامه داد: این وضعیت نشان دهنده آن است که هرکس با عدالت و انصاف برخورد 

کند مردم نیز با وی همراهی خواهند کرد.
امیرآبادی تصریح کرد: ما باید برای برخی که فرار مالیاتی داشته و اهل حساب ،کتاب 
و اظهار نامه مالیاتی نیستند بلکه با یک تلفن همراه خرید و فروش میلیاردی می کنند، 

فکر اساسی کنیم و یقه اینها را بگیریم.
وی اضافه کرد: در آمریکا هر سه ماه یکبار ماموران مالیاتی حتی وارد منازل مردم می 

شوند و اگر کسی درآمد اضافی داشت مالیات او را باید بپردازد.
امیرآبادی خاطرنشان کرد: برخی بانک ها خوب کار می کنند ولی از بانک های 
خصوصی گلایه داریم و باید فکر اساسی در این زمینه داشته باشیم و استاندار و مجموعه 

شهری می توانند با بانک های خصوصی که همراهی نمی کنند، برخورد کنند.
وی ادامه داد: منابع بانک ها برای مردم است و باید به اشتغال آنها کمک کنند و 

تسهیلات آنها نیز باید در این استان مصرف شود.
امیرآبادی با اشاره به کمک مجلس به دولت برای پرداخت دیون نیز گفت: در بودجه 
سنواتی هر سال دیون دولت مطرح و تصویب می شود، در سال جاری نیز چندین هزار 
میلیارد دیون اعم از مطالبات فرهنگیان تا پیمانکاران اختصاص پیدا کرده و دولت هم از 

طریق خزانه، سهام و اوراق و روش های دیگر در حال پرداخت است.
امیرآبادی در پاسخ به مطالبه برخی صنعت گران مبنی بر معافیت مالیاتی گفت: ما در 

مجلس با همه معافیت ها مخالف هستیم و هیچ معافیتی را نمی پذیریم. 
وی خاطرنشان کرد: در این کشور 20 درصد معاف و 60درصد هم فرار مالیاتی 
هستند، در حالی که معافیت مالیاتی باید بر اساس نرخ صفر باشد. در مجلس قبلی حتی 
قرارگاه ها و آستانه ها را مشمول مالیات قرار دادیم، چرا که همه داد و ستد و خرید و 

فروش ها باید شفاف باشد.
این نماینده مجلس بیان داشت: برای بانک ها، صنعت گران و دولت، برنامه ششم 

بهترین فرصت برای پنج سال آینده است. 
وی خطاب به تولیدکنندگان گفت: اگر پیش بینی می کنید که دولت را باید به برخی 
امور وادار کنیم، پیشنهاد دهید و هر چه در برنامه تلفیق بیاید بنده تصویب می کنم، چرا 

که فضای تلفیق فضای خوبی است و شورای نگهبان مخالفت نمی کند. 
معاون استاندار قم:

بدنه کارشناسی بانک های استان باید تقویت شود 
معاون هماهنگی امور اقتصادی و توسعه منابع استانداری قم  نیز در این جلسه گفت: 
متاسفانه ما وحدت رویه در تصمیم گیری به صورت یکسان، کار کارشناسی خوب و 

قوی در بانک ها نداریم، بنابراین باید بدنه کارشناسی بانک ها تقویت شود. 
سید صدرالدین موسوی خاطرنشان کرد: در بانک های استان نباید کار سلیقه ای باشد 

و از طریق تقویت بدنه کارشناسی باید سوء مدیریت در بانک ها، از بین برود.
وی ادامه داد: برخی بانک ها به دلیل خاصی که خود دارند، به واحدهای تولیدی 
تسهیلات نمی دهند، ما هم نمی گوییم به آنها تسهیلات بدهید، ولی با زندانی کردن 

یک تولید کننده، کاری از پیش نمی رود.
موسوی تصریح کرد: ما باید به جای اینکه فرد تولیدکننده را به دلیل بدهی به زندان 
بفرستیم به او مهلت دهیم که جبران کند، برای بانک ها، زندان رفتن افراد، پول نمی 

شود. 
وی ادامه داد: برخی بانک های استان با تولید بسیار همکاری مناسبی دارند، درحالی 
که برخی کارخانه ها در حال تعطیل شدن بودند، همکاری کرده و اجازه ندادند این 

اتفاق بیفتد.
معاون استاندار اظهار داشت: تولیدکننده و صنعت گران از سرمایه های اصلی استان 

هستند و بانک ها باید تدبیر، برای حمایت از آنها مدیریت کنند.
موسوی بیان داشت: اگر بانکی قراراست به تولید کننده ای تسهیلات پرداخت نکند به 
صورت مکتوب اعلام کند ولی تلاش ما این باشد که موانع و مشکلات سر راه واحدهای 

تولیدی را برطرف کنیم.
 رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم: 

بانک های خصوصی مشارکتی در خصوص پرداخت تسهیلات نمی کنند
 رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم نیز در این جلسه  با اشاره به اینکه 
در خصوص پرداخت تسهیلات به دو بخش صنعت و کشاورزی پرونده های زیادی در 
دست پیگیری است، گفت: پرداخت تسهیلات از سوی بانک های خصوصی به اندازه 

انگشتان دست هم نبوده است. 
احمد ذاکری ، به ارائه تسهیلات از سوی سیستم بانکی به دو بخش مهم صنعت و 
کشاورزی اشاره کرد و گفت: 84 فقره تسهیلات به بخش صنعت و 100 فقره تسهیلات 

به بخش کشاورزی اختصاص یافته است.
رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم میزان تسهیلات پرداخت شده 
به این دو بخش را رقمی بالغ بر 162 میلیارد تومان عنوان کرد و گفت: بانک های 
خصوصی هیچ مشارکتی در خصوص پرداخت تسهیلات به بخش های کشاورزی و 

صنعت نداشته اند.
وی با اشاره به اینکه در خصوص پرداخت تسهیلات به دو بخش صنعت و کشاورزی 
پرونده های زیاد دیگری وجود دارد که در دست پیگیری است، افزود: میزان پرداخت 

تسهیلات از سوی بانک های خصوصی به اندازه انگشتان دست هم نبوده است.
ذاکری گفت: بانک های خصوصی در جلسات استان شرکت نکرده و از ارائه هرگونه 

آماری خودداری می کنند و این مسئله فاجعه است.
رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم با اشاره به افزایش یافتن قیمت بهای 
آب و برق بخش صنعت گفت: آیا صنعت در شرایط کنونی از وضعیت رکود خارج شده و 
یا اینکه نرخ بهره  کاهش یافته است؟ قیمت آب برای بخش صنعت پنج برابر شده است.

وی با اشاره به اینکه ما با تحریم های داخلی در بخش صنعت روبه رو هستیم، اضافه 
کرد: در چنین شرایطی شاهد افزایش قیمت تولید کالاها هستیم و این افزایش قیمت 

موجب از دست رفتن بازارهای صادراتی و توان رقابت می شود.

وزیر صنعت معدن و تجارت :

اغلبصنایعکشورازرکودخارجشدهاند

 وزیر صنعت معدن و تجارت می گوید: اغلب صنایع کشور از رکود 
خارج شده اند و تولید در حال افزایش است.

محمدرضا نعمت زاده در نشست خبری در حاشیه نمایشگاه 
مطبوعات درباره تاثیر بسته خروج از رکود دولت در بخش صنعت 
در  است  مممکن  البته  ندارم؛  قبول  را  صادرات  کاهش  گفت: 
بخش هایی مانند سیمان کاهش صادرات داشته باشیم که البته 
به دلیل ناامنی بازارهای صادراتی و همینطور کاهش قدرت خرید 
این کشورها به دلیل کاهش بهای نفت بوده است. وی افزود: یکی 
از بازارهای صادراتی ما کشور عراق بود که در حال حاضر پروژه ها 
در این کشور راکد است. نعمت زاده با بیان اینکه ما در بخش های 
دیگر مانند خودرو افزایش تولید داشتیم،خاطرنشان کرد: تا 15 آبان 
رشد تولید خودرو به 30.9 درصد رسیده  و در این مدت 753 
هزار دستگاه خودرو تولید شده است. او با تاکید بر اینکه صنعت 
خودرو بزرگترین گروه صنعتی کشور است ،یادآورشد: در حال 
حاضر بخش زیادی از ورق های فولادی در این صنعت به مصرف 
می رسد؛به همین دلیل تولید ورق فولادی نسبت به سال گذشته 8 
درصد رشد داشته است. وزیر صنعت،معدن و تجارت با اشاره به رشد 
صادرات محصولات تولیدی کشور،عنوان کرد: بخش صنعت با رشد 

8  درصدی و بخش معدن با رشد 30 درصدی رو به رو بوده است 
و در مجموع 11 درصد افزایش صادرات در این دو بخش داشته ایم. 
همچنین در کالاهای صنعتی به غیر از پتروشیمی و کالاهایی از این 
قبیل، رشد صادراتی ما 4.2 درصد بوده است. او با ذکر این مثال 
که صادرات ایران به کشور عمان 70 تا 80 درصد افزایش صادرات 
داشته ،خاطرنشان کرد: در سه ماهه ابتدای امسال، رشد صنعت به 
4.2 درصد رسید  که امیدواریم که این رشد تا پایان سال ادامه 

داشته باشد.
نعمت زاده با اشاره به اینکه کارخانجاتی که در سال گذشته امکان 
فروش نداشتند، در حال حاضر مشکلی برای فروش ندارند، گفت: این 
خبرها حاکی از این است که به سمت رونق در حال حرکت هستیم؛ 

اما نیاز به تلاش بیشتری داریم.
در  خصوص  به  خارجی  سرمایه گذار  از  حمایت  تاکید  با  او 
بخش های مورد نیاز کشور،اظهارداشت: ایران خودرو توانست با یکی از 
شرکت های اروپایی مشارکت 50-50  داشته باشد که این مذاکرات 
به بالای 61 درصد پیشرفت رسیده ،همچنین دیگر خودروساز ما 
یعنی سایپا هم با شرکت دیگری به توافق رسیده است و آنها هم 
کار را شروع کرده اند . او اضافه کرد:  قرار است که این شرکت یکی 
از سایت های خود را به این موضوع اختصاص بدهد. ضمن اینکه 
همزمان درخواست کردیم که سایپا با رنو وارد مذاکره شود که در 

عمل این مذاکرات به طول انجامیده و به نتیجه نرسیده است.
چرا ایدرو به قراردادهای خودروسازی ورود کرد؟

وزیر صنعت،معدن و تجارت با اشاره به انتقادهایی که از حضور 
ایدرو در قراردادهای خودروسازی می شود،خاطرنشان کرد: سازمان 
ایدرو که در بخش خودروسازی سابقه طولانی دارد ، شروع کننده 
مذاکرات با رنو بوده و البته ما در گذشته با رنو مذاکراتی داشتیم،چرا 
که ایران خودرو و سایپا قرار داد داشت و این دو خودروساز را به جان 
یکدیگر انداخته بود و منافع ما محقق نمی شد، بنابراین تصمیم گرفته 
شد که سازمان گسترش به صورت یک به یک مذاکره کنند و الان 
هم این مذاکرات در حال انجام است و امیدواریم که مشارکت اتفاق 
بیفتد. او افزود:البته ایدرو می تواند سهام خود را واگذار کند. طبق 

قانون ایدرو تا صددرصد می تواند سرمایه گذاری داشته باشدچون یک 
سازمان توسعه ای است. نعمت زاده با بیان اینکه هنوز قراردادی با رنو 
منعقد نشده است، یادآورشد: امیدواریم تا دو ماه آینده این قرارداد 

به نتیجه برسد.
پراید و پژو تولید می شوند

نعمت زاده همچنین در پاسخ به سئوالی درباره توقف تولید پراید 
و پژو نیز با بیان اینکه معتقدم باید برخی برندها را حفظ کرد،گفت:  
همانطور که مرسدس بنز 160 سال است که تولید می شود، فقط 
مدل های آن تغییر می کند، پیکان می توانست به عنوان یک نام باقی 
بماند. او با بیان اینکه در مورد خودرو باید به سمت تکنولوژی های 
جدید برویم ،تصریح کرد: باید کل پلت فرم ها را از نظر سوخت، 
آلایندگی، ایمنی و آسایش سرنشینان خودروها به روز کنیم. به همین 
دلیل وقتی خودروهای جدید وارد بازار می شود. این مصرف کنندگان 

هستند که تعیین می کنند چه خودرویی تولید شود.
این عضو کابینه یازدهم با بیان اینکه در این شرایط خودروسازان 
تصمیم گیری می کنند،یادآورشد: اینکه مطرح شد تولید این دو 
خودرو تا پایان سال متوقف می شود، درست نیست. زیرا بستگی به 

سازنده دارد و باید شرایط بازار را سازنده در نظر بگیرد.
نتیجه انتخابات آمریکا تاثیری بر ما دارد؟

محمدرضا نعمت زاده در ادامه در پاسخ به سئوالی درباره نتیجه 
انتخابات اخیرریاست جمهوری آمریکا با بیان اینکه توافق ما در برجام 
با آمریکا نیست،خاطرنشان کرد:ایران با کشورهای دیگر هم در این 
توافق حضور دارد، بنابراین برجام نمی تواند یکطرفه لغو شود.از سویی 
ما در قراردادها هم وقتی طرف خارجی این موضوع را مطرح کرد، 
زیر بار هیچگونه شرط و شروطی نرفتیم . او افزود: در قراردادهای ما 
حتی یک کلمه از برجام نیامده  و ما قراردادها را تحت هر شرایطی 
اجرایی می کنیم. وزیر صنعت،معدن و تجارت همچنین با اشاره 
به مهمترین اتفاق در پسابرجام برای بخش های صنعت و تجارت 
هم گفت: بزرگترین اتفاق این است که فضای امید به کار و توسعه 
به کشور بازگشت و ما به  عنوان حکومت وظیفه داریم که محیط 
وامکانات را فراهم کنیم تا مردم وارد این بخش ها شوند؛ تا دیروز اسم 

ایران مطلوب نبود و حتی جواب نامه هایمان را نمی دادند.اما الان آنها 
به ما ایمیل می زنند و به دنبال مشارکت و سرمایه گذاری در ایران 

هستند که معتقدم این بزرگترین دستاورد برجام بود.
بر  نظارت  عالی  هیات  تاکنون،  سال  اوایل  از  کرد:  اضافه  او 
سرمایه گذاری 37 مورد سرمایه گذاری مستقیم خارجی را به تصویب 
رسانده است که قراردادهای سیتروئن و پژو از جمله آنها بوده است.

نعمت زاده تاکید کرد: رقم سرمایه گذاری به یک میلیارد و 400 
میلیون یورو رسیده است،البته این رقم به جز  سرمایه گذاری رنو 
در این بخش به قرارداد است که در فاز اول رقم سرمایه گذاری این 

شرکت، 400 تا 500 میلیون یورو است.
 CNG او گفت: قرارداد دایملر بنز هم به منظور تولید موتورهای
و دیزل برای کامیون های مدل جدید با مصرف کمتر به صورت 
50-50  با ایران مشارکت می کند که تا آخر سال این قرارداد هم 

تحقق می یابد.
رنو به ایران خسارت می دهد؟

وزیر صنعت،معدن و تجارت در پاسخ به سئوال دیگری درباره طرح 
خسارت یک هزار میلیارد تومانی و پرداخت این  غرامت به ایران 
هم گفت: مدت قرارداد قبلی تمام شده و ارتباطی با قرارداد جدید 
ندارد. اگر خسارتی هم بوده باید از سوی سازمان های مرتبطی که در 

قرارداد ذکر شده، پیگیری شود.
او با بیان اینکه هر دو طرف در جریان تحریم ها خسارت دیده اند و 
شاکی می تواند خسارت را پیگیری کند،اظهارداشت: ما در مذاکرات 
اخیر کاری به آن قرارداد نداریم.، البته نمی دانم این رقم یک هزار 
میلیارد تومان از کجا اعلام شده، زیرا ما چنین رقمی را در این 
خصوص ندیده ایم. او همچین با ذکر این توضیح درباره تعیین تکلیف 
سایت بن رو سایپا با بیان اینکه این شرکت خودروسازی در ساوه 
است و به سایپا تعلق دارد ،یادآورشد: قرار شده این شرکت به عنوان 
آورده در اختیار رنو قرار بگیرد،البته این پیشنهاد به نتیجه نرسیده 
و قرار شده سازمان گسترش آن را انجام دهد. به احتمال زیاد این 
شرکت از سوی سازمان گسترش به عنوان مطالبات از سایپا گرفته 

می شود.

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی 
متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد 

مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330002027664 شماره  1-رای 
1391114430002008816 آقای عباس وایمند فرزند محمود در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 110.65 مترمربع پلاک شماره 307 فرعی 

از 1858 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط  شماره139560330002026345  2-رای 
1391114430002008678 آقای ابوالفتح ابراهیمی فرزند سیف اله در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 120 مترمربع پلاک شماره فرعی از 2095 

اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330002021243 شماره  3-رای 
1391114430002009164 آقای عباس جاوید آجی بوزایه فرزند غلامرضا در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 80 مترمربع پلاک شماره 1/9 

فرعی از 1811 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330002024026 شماره  4-رای 
1391114430002001934 آقای بهروز حبیبی فرخزاد فرزند ترابعلی در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 65 مترمربع پلاک شماره فرعی 

از 1968 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330002026477 شماره  5-رای 
1391114430002006400 آقای هادی شعاع فرزند امیر در قسمتی از ششدانگ قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 89/24 مترمربع پلاک شماره باقیمانده فرعی از 

2382 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330002027641 شماره  6-رای 
1391114430002011742 آقای کیومرث صفی نژاد فرزند سلطانعلی در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 41 مترمربع پلاک شماره 161 

فرعی از 1941 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330002026492 شماره  7-رای 
از  قسمتی  در  محمدعلی  فرزند  ابراهیمی  مهدی  آقای   1391114430002011286
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 183 مترمربع پلاک شماره 1 

فرعی از 2282 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330002021689 شماره  8-رای 
1391114430002011961 آقای محمدعلی ابراهیمی فرزند قربانعلی در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 118.80 مترمربع پلاک شماره 

1/5 فرعی از 2295 اصلی واقع درقم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.

کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330002025409 شماره  9-رای 
1391114430002013043 خانم معصومه اسماعیلی نایه ء فرزند علی اکبر در قسمتی 
ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 39.50 مترمربع پلاک شماره 

172 فرعی از 2275 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330002026478 شماره  10-رای 
1391114430002015259 خانم مرضیه سلام فرزند محمد در قسمتی از ششدانگ قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 130/90 مترمربع پلاک شماره فرعی از 1789 و 

1790 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330002025362 شماره  11-رای 
1391114430002005531 اقای صدراله سلیمی گلشن فرزند حبیب در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 126.05 مترمربع  پلاک شماره 

3 فرعی از 2305 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330002001630 شماره  12-رای 
1391114430002002121 آقای حمزه علی شوندی فرزند علی اکبر در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 128/60 مترمربع پلاک شماره 

فرعی از 2323 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330002026499 شماره  13-رای 
1391114430002005983 آقای/خانم نعمت غلامی فرزند عظیم در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 120 مترمربع پلاک شماره فرعی از 1971 

اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330002021522 شماره  14-رای 
1391114430002012791 آقای احمد فریس آبادی فرزند قیه حسن در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 69.73 مترمربع پلاک شماره 1 

فرعی از 2100 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330002026252 شماره  15-رای 
1391114430002003270 آقای مرتضی مرجانی فرزند عربعلی در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت شش دانگ 49/35 مترمربع پلاک شماره 

فرعی از 2178 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330002021571 شماره  16-رای 
از  فرزند علیقلی در قسمتی  نباتی  آقای حمزه سهامی   1391114430002007168
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 136/93 مترمربع پلاک شماره 

فرعی از 2327 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330002026260 شماره  17-رای 
1392114430002002397 خانم مریم فرمانی فرزند کمندعلی در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که آن احداث بنا شده به مساحت شش دانگ 49/35 مترمربع پلاک شماره فرعی 

از 2178 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330002023992 شماره  18-رای 
1391114430002006643 آقای احمد شاکری فرزند غلامعلی در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 111.85 مترمربع پلاک شماره فرعی از 

2333 و 2334 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک  اداره  دو قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330002026288 شماره  رای   -19
1391114430002008188 خانم زر زالی فرزند فضل اله در قسمتی از ششدانگ قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 59/63 مترمربع پلاک شماره 185 فرعی از 1947 

اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330002027436 شماره  20-رای 
1391114430002014310 آقای محمد تقی عطائی فرزند غلام در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 258.60 مترمربع پلاک شماره 3/77 فرعی 

از 2167 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330002025558 شماره  21-رای 
1391114430002011076 خانم انسیه غیرتی هنده خاله فرزند حسین در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 50 مترمربع پلاک شماره 1/31 

فرعی از 1945 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330002022792 شماره  22-رای 
1391114430002006303 آقای محمد رحمت پناه آلانق فرزند عبدالله در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 136.66 مترمربع پلاک شماره 

فرعی از 1952 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330002004679 شماره  اصلاحی   رای   -23
1391114430002008237 آقای رضا اسلامی فرزند قربانعلی در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 102 مترمربع پلاک شماره 3 فرعی از 

2324 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر 
سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت 
به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از 
تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه دو قم تسلیم و رسید آن 
را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست 
خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که 

صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1395/08/22 تاریخ انتشار دوم: 1395/09/07
 مرتضی  نورانی آرانی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک 
قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون 
مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در 

پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.
پرونده  به  مربوط   139560330001016343 شماره  1-رای 
کلاسه 1394114430001000831 آقای منصور فضلی زاده فرزند 
غلامحسین در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 212/50 
مترمربع پلاک شماره 6456 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت 

ملک اداره یک قم.
2-رای شماره 139560330001013626 مربوط به پرونده کلاسه 
فرزند علی در  آقای جواد عسکری   1391114430001008777
ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 47/11 مترمربع پلاک شماره 
22 فرعی از 10352 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک 

اداره یک قم.
3-رای شماره 139560330001016512 مربوط به پرونده کلاسه 
1394114430001001347 آقای علی کریم پور فرزند رجبعلی در 
ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 94/04 مترمربع پلاک شماره 

10333 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
4-رای شماره 139560330001011463 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430001009915 آقای محمد خجسته فر فرزند حسن 
در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت125 مترمربع پلاک شماره 
26 فرعی از 11038 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک 

اداره یک قم.
5-رای شماره 139560330001013693 مربوط به پرونده کلاسه 
وردنجانی  موسوی  سیدنوراله  آقای   1393114430001000654
فرزند سید یوسف در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 60/90 
مترمربع پلاک شماره 11039/3 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه 

ثبت ملک اداره یک قم.
6-رای شماره 139560330001016473 مربوط به پرونده کلاسه 
1395114430001000159 آقای مهدی صالحی نژاد فرزند عباس 
در سه دانگ مشاع از ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ششدانگ 
72/98 مترمربع پلاک شماره 9526 و 9527 اصلی واقع در قم بخش 

یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
7-رای شماره 139560330001016472 مربوط به پرونده کلاسه 
1395114430001000158 آقای محمدجواد صالحی نژاد فرزند 
عباس در سه دانگ مشاع از ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 
ششدانگ 72/98 مترمربع پلاک شماره 9526 و 9527 اصلی واقع در 

قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
8-رای شماره 139560330001006344 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430001007961 خانم زهرا مانده علی جمکرانی فرزند 
غلامرضا در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 142/97 مترمربع 
پلاک باقیمانده 1/481 اصلی واقع در قم بخش 4 حوزه ثبت ملک 

اداره یک قم.
9-رای شماره 139560330001012234 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430001004110 خانم مه لقا گودرزی فر فرزند مصطفی 
به مساحت  باب ساختمان  از ششدانگ یک  دانگ مشاع  در سه 
ششدانگ 100 مترمربع پلاک شماره 1111 فرعی از باقیمانده 288 

اصلی واقع در قم بخش 5 حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
10-رای شماره 139560330001012235 مربوط به پرونده کلاسه 

فرزند  هاشم حمیدی  محمد  آقای   1395114430001000742
اکبر در سه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 
ششدانگ 100 مترمربع پلاک شماره 1111 فرعی از باقیمانده 288 

اصلی واقع در قم بخش 5 حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
11-رای شماره 139560330001016501 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430001003601 آقای ابوالمحسن رضائی رامین فرزند 
حمزه درششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 124/04 مترمربع 
پلاک شماره 11046 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک 

اداره یک قم.
پرونده  به  مربوط   139460330001024524 شماره  12-رای 
کلاسه 1391114430001007586 آقای ابوالفضل شیرازی فرزند 
مساحت 87/74  به  باب ساختمان  یک  در ششدانگ  محمدعلی 
مترمربع پلاک شماره 1 فرعی از 10923 اصلی واقع در قم بخش یک 

حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
13-رای شماره 139560330001013821 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430001004659 آقای نادعلی رضاقلی فرزند حیدرعلی 
در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 411/30 مترمربع پلاک 
شماره 479 فرعی از 1 اصلی واقع در قم بخش 4 حوزه ثبت ملک 

اداره یک قم.
14-رای شماره 13956033000108416 مربوط به پرونده کلاسه 
1394114430001001351 اقای علی اکبر حسن زاده ونی فرزند 
عباس در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 157/50 مترمربع 
پلاک شماره 11152/2 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک 

اداره یک قم.
پرونده  به  مربوط   139560330001016454 شماره  15-رای 
کلاسه 1395114430001000880 آقای عباس اسماعیلی فرزند 
مساحت 110/18  به  ساختمان  یکباب  ششدانگ  در  محمدعلی 
مترمربع پلاک شماره 9432 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت 

ملک اداره یک قم.
16-رای شماره 139560330001014695 مربوط به پرونده کلاسه 
فرزند  اصل  عسکری  ابراهیم  آقای   1395114430001000029
عباس در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 98 مترمربع پلاک 
شماره 4660 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.

17-رای شماره 139560330001016433 مربوط به پرونده کلاسه 
1394114430001001278 آقای عبدالهادی بشری فرزند محمود 
در سه دانگ مشاع از ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ششدانگ 
116 مترمربع پلاک شماره 1 فرعی از 11186 اصلی واقع در قم بخش 

یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
18-رای شماره 139560330001016432 مربوط به پرونده کلاسه 
1394114430001001277 آقای عبدالرضا بشری فرزند محمود در 
سه دانگ مشاع از ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ششدانگ 
116 مترمربع پلاک شماره 1 فرعی از 11186 اصلی واقع در قم بخش 

یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
پرونده  به  مربوط   139560330001015089 شماره  19-رای 
کلاسه 1391114430001006737 خانم زهره عرب خراسانی فرزند 
یوسفعلی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 60 مترمربع 
پلاک شماره 11135/978 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت 

ملک اداره یک قم.
پرونده  به  مربوط   139560330001014341 شماره  20-رای 

کلاسه 1392114430001002419 خانم ثریابانوسادات رجبی فرزند 
سیدمحمدباقر در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 140/40 
مترمربع پلاک شماره 11060 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت 

ملک اداره یک قم.
21-رای شماره 139460330001016148 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430001003755 آقای قربانعلی رضائی فرزند حاتم در 
ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 79/36 مترمربع پلاک 11556 

اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
پرونده  به  مربوط   139560330001007883 شماره  22-رای 
کلاسه 1392114430001003267 خانم الهه نیکان فرزند محمد در 
ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 140 مترمربع پلاک شماره 

10586 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
23-رای شماره 139460330001022521 مربوط به پرونده کلاسه 
1392114430001001126 آقای جعفر اسکندری فرزند صفرعلی 
درششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 48/75 مترمربع  پلاک 
شماره 131 فرعی از 11285 اصلی واقع درقم بخش یک حوزه ثبت 

ملک اداره یک قم.
24-رای شماره 139560330001014279 مربوط به پرونده کلاسه 
1395114430001000172 آقای علی معروفی راد فرزند قوچعلی 
در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 100 مترمربع پلاک شماره 

11237 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
25-رای شماره 139560330001015747 مربوط به پرونده کلاسه 
1395114430001000647 آقای حسن کشاورز فرزند جلال در سه 
دانگ مشاع از ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ششدانگ 138 
مترمربع پلاک شماره 10986 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت 

ملک اداره یک قم.
26-رای شماره 139560330001015749 مربوط به پرونده کلاسه 
1395114430001000648 آقای احمد کریمی فرزند عروجعلی در 
سه دانگ مشاع از ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ششدانگ 
138 مترمربع پلاک شماره 10986 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه 

ثبت ملک اداره یک قم.
پرونده  به  مربوط   139560330001014089 شماره  27-رای 
کلاسه 1392114430001002606 آقای میرسلیمان سیدی فرزند 
میرحسن در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 54 مترمربع پلاک 
شماره 11005 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره 

یک قم.
28-رای شماره 139560330001009130 مربوط به پرونده کلاسه 
1393114430001000652 آقای ابراهیم بحرانی محمدی فرزند 
شهاب در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 172/90 مترمربع 
پلاک شماره 11006 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک 

اداره یک قم.
29-رای شماره 139560330001016499 مربوط به پرونده کلاسه 
1392114430001001457 آقای جواد حاج رضائی فرزند مسیب 
در ششدانگ یکباب دامداری به مساحت 651/95 مترمربع پلاک 
شماره 371 فرعی از1 اصلی واقع در قم بخش 4 حوزه ثبت ملک 

اداره یک قم.
30-رای شماره 139560330001016329 مربوط به پرونده کلاسه 
1393114430001001030 آقای صادق ولی پور فرزند حسینعلی 
در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 111/93 مترمربع پلاک 

شماره 11634 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره 
یک قم.

31-رای شماره 139560330001014073 مربوط به پرونده کلاسه 
1393114430001000844 خانم مریم جهرمی فرزند محمد در 
ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 113/94 مترمربع پلاک شماره 
2 فرعی از 11192 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره 

یک قم.
32-رای شماره 139560330001016276 مربوط پرونده کلاسه 
1391114430001005628 آقای رضا مهرابیان فرزند حسن در 
ششدانگ یک واحد دامداری به مساحت 1158/98 مترمربع پلاک 
شماره 538 فرعی از 1 اصلی واقع در قم بخش 4 حوزه ثبت ملک 

اداره یک قم.
33-رای شماره 139560330001016424 مربوط به پرونده کلاسه 
فرزند  فردوئی  ایمانی  علیرضا  آقای   1391114430001006198
حسن در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 149/95 مترمربع 
پلاک شماره 1 فرعی از 11186 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه 

ثبت ملک اداره یک قم.
پرونده  به  مربوط   139460330001021555 شماره  34-رای 
کلاسه 1391114430001007373 آقای رضا رئیس امیری فرزند 
علی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 140/54 مترمربع 
پلاک شماره 11208 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک 

اداره یک قم.
35-رای شماره 139560330001008899 مربوط به پرونده کلاسه 
1393114430001000077 خانم معصومه ابراهیم نژاد فرزند محمد 
علی در سه دانگ مشاع از ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 
ششدانگ 153/98 مترمربع پلاک شماره 9 فرعی از 10929 اصلی 

واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
پرونده  به  مربوط   139560330001008901 شماره  36-رای   
کلاسه 1393114430001000078 آقای محمدهادی غلامی فرزند 
غلامعلی در سه دانگ مشاع از ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 
ششدانگ 153/98 مترمربع پلاک شماره 9 فرعی از 10929 اصلی 

واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
37-رای شماره 139560330001008657 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430001010430 آقای سید محمد علی صمدانی اقدام 
فرزند سید حسن در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 111/74 
مترمربع پلاک شماره 10473 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت 

ملک اداره یک قم.
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر 
آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به 
عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز 
آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 
ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد 
منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از 
تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به 
مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم به 
توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه 

متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1395/08/22 تاریخ انتشار دوم: 1395/09/07
جعفر کاظمی- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی
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واکنش شهباززاده به تمام شایعات اخیر!

در شرایط فعلی به دنبال پول نیستم
مهاجم ایرانی آلانیا اسپور نسبت به صحبت هایی که در مورد بازگشتش به لیگ ایران 

و باشگاه استقلال وجود دارد، واکنش نشان داد.

سجاد شهباززاده از زمانی که با آلانیا اسپور قرار داد امضا کرده است بارها شایعاتی در 
مورد بازگشتش به استقلال در تعطیلات نیم فصل مطرح شده است؛ شایعاتی که بارها 
این مهاجم آن را تکذیب کرده است. شهباززاده در این باره به ورزش سه می گوید: »در 
ابتدای صحبت هایم باید از هواداران استقلال تشکر کنم که در این مدت همیشه من را 
حمایت کرده اند و من هم بارها از علاقه ام به این تیم صحبت کرده ام. اما در این مدت 
ها بارها خبر بازگشت من به استقلال مطرح شده است در حالی که من چند بار اعلام 
کرده ام که الان وقت نقل و انتقالات نیست. من باید در حال حاضر روی  تیمی که 
عضو آن هستم تمرکز کنم و این حرف هایی که زده می شود، باعث می شود تمرکز 
من به هم بخورد. الان به عنوان یک بازیکن حرفه ای باید تمام تمرکزم را روی باشگاه 

آلانیا اسپور که هم اکنون عضو آن هستم بگذارم.«
او در مورد شایعه ناامیدی او از حضور در ترکیب آلانیا اسپور گفت: »من باید این را 
به شما بگویم که دارم سطح بالاتری را نسبت به فوتبال ایران تجربه می کنم و اینطور 
نیست که به خاطر دو هفته نیمکت نشینی تصمیم من عوض شود و یا از حضور در 
لیگ ترکیه پشیمان شوم. چنین چیزی درست نیست. در این لحظه که با شما صحبت 
می کنم تمام هدفم این است که بتوانم توانایی هایم را نشان بدهم و به ترکیب اصلی 
برگردم. فقط این را بگویم که در این مدت عده ای حرف هایی زده اند و شایعه پراکنی 
کرده اند که این موضوع باعث تفرقه می شود و ممکن است برای من حاشیه درست 
کند.« مهاجم ایرانی آلانیا اسپور در مورد این که سیدرضا افتخاری، مدیرعامل باشگاه 
استقلال، روز گذشته اعلام کرد که "شهباززاده دنبال پول هست و قصد بازگشت به 
استقلال را ندارد" هم گفت: »من در شرایط فعلی اصلا دنبال درآمد نیستم  و همه می 
دانند شرایط من برای پیوستن به تیم آلانیا اسپور چطور بود. من در حال حاضر دنبال 
پول نیستم و به دنبال تجربه کسب کردن هستم؛ مخصوصا برای استقلال که من هرگز 

شرط مالی نمی گذارم چرا که این تیم را خانه خودم می دانم.«
شهباززاده در پاسخ به این سوال که "چرا یک بار جواب روشنی در مورد تصمیمش 
در نقل و انتقالات زمستانی نمی دهد" اظهار داشت: »من بارها گفته ام که در حال 
حاضر تمام تلاشم را می کنم که در باشگاه آلانیا بتوانم موفق شوم و به ترکیب اصلی 
برسم. اگر خبر دیگری وجود داشت که هرگز نمی گفتم دارم برای آلانیا اسپور تلاش 
می کنم. من از رسانه ها می خواهم شایعه سازی را تمام کنند و از انتشار خبرهای 
غیرواقعی خودداری کنند؛ چراکه این موضوع هم به ضرر من است و هم ممکن است 
تمرکز باشگاه بزرگی مثل استقلال به هم بخورد. دو ماه دیگر فصل نقل و انتقالات آغاز 

می شود و من اصلا نمی دانم تا آن زمان چه شرایطی را تجربه خواهم کرد.«
مهاجم آلانیا اسپور در مورد شانس حضورش در ترکیب اصلی این تیم هم می گوید: 
»هدف من قرار گرفتن در ترکیب اصلی آلانیا اسپور است. در تمرینات شرایط خیلی 
خوبی دارم و فکر می کنم عملکردم هم قابل قبول بوده است، از همه مهمتر این است 

که خودم اعتقاد دارم می توانم در ترکیب اصلی قرار بگیرم.«

عضو هیات مدیره پرسپولیس

7 ملی پوش پرسپولیس کنار،بقیه چه گناهی 
کردند؟

عضو هیات مدیره پرسپولیس گفت: اگر قانون بگوید نوراللهی و عالیشاه به سربازی 
بروند، عمل می کنیم اما تا الان چیزی به دست ما نرسیده است. 

حمیدرضا گرشاسبی در رابطه با حضور مسعود سلطانی فر در وزارت ورزش 
اظهار داشت: به هر حال این تغییرات با نظر دولت صورت گرفت و باید به آن احترام 
گذاشت. من هم مسئولیتی در وزارت ورزش دارم و فعلا هستم. باید منتظر آینده 
بود تا ببینیم که چه اتفاقی رخ می دهد. ما کارها را پیش می بریم تا هیچ کاری 

در ورزش روی زمین نماند.
وزیر با کسی تعارف ندارد

وی درباره شایعه تغییرات در مدیریت پرسپولیس و استعفای طاهری عنوان کرد: 
وقتی با طاهری صحبت کردم، این موضوع را رد کرد. وزیر ورزش کاملا دستش 
برای تغییر باز است و با کسی تعارف ندارد. اگر بخواهد تغییراتی انجام دهد، خودش 
این کار را می کند و نیازی به کناره گیری طاهری نیست. به هر حال بعد از تغییر 
در وزارت ورزش یکسری موج ها برای تغییرات بعدی راه می افتد و برخی سوار این 

موج می شوند اما نباید به این شایعات توجه زیادی کرد.
الان تغییرات به صلاح نیست

در  تغییرات  زمان  الان  کرد:  تصریح  ورزش  وزارت  وزارتی  حوزه  مدیرکل 
پرسپولیس نیست چون آرامش و ثبات خوبی در تیم برقرار شده و پرسپولیس در 
صدر جدول است. سلطانی فر هم قطعا کارهای مهمتری در وزارت ورزش در پیش 
دارد که البته رسیدگی به وضعیت استقلال و پرسپولیس یکی از آنها خواهد بود. در 

هر صورت تا به حال هیچ بحثی درباره تغییرات نشده است.
نباید پرسپولیس تعطیل شود

گرشاسبی در واکنش به انتقادات صورت گرفته نسبت به برگزاری اردوی 
پرسپولیس در دوبی با وجود غیبت 7 بازیکن ملی پوش گفت: وقتی ما 7 بازیکن 
در تیم ملی داریم، گناه بقیه چیست؟ نباید به آنها رسیدگی شود و باید آنها هم به 
تعطیلات بروند؟ آنهایی که در تیم ملی حضور دارند، در اردو هستند و کارهای آماده 
سازی خود را انجام می دهند، پس سایر بازیکنان نیز باید در اردو داشته باشند تا از 
آنها عقب نمانند. در ضمن این اردو برای باشگاه بار مالی زیادی نداشت چون یک 

اسپانسر هزینه های آن را برعهده گرفت.
 برانکو هوشیار است

وی همچنین افزود: تیم با هر تعداد نفر از آن حالت آمادگی نباید خارج نشود. 
هوشیاری برانکو و کادرفنی است که در این شرایط اجازه ندادند بازیکنان بدون 

انگیزه بمانند و خواستند آمادگی انها را از نظر روحی و بدنی حفظ کنند.
 برای آسیا برنامه داریم

عضو هیات مدیره پرسپولیس درباره برنامه پرسپولیس برای حضور در لیگ 
قهرمانان آسیا گفت: مسلما بازیهای آسیایی سنگین تر از مسابقات داخلی است 
و باید تیم برای آن رقابت ها تقویت شود. قرار است برانکو بعد از اردوی دوبی به 
هیات مدیره بیاید و گزارش فنی خواهد داد. اعضای هیات مدیره نیز پیشنهاداتی 
که دارند را ارائه می دهند. مطمئن باشید که پرسپولیس پرقدرت در لیگ قهرمانان 

آسیا شرکت می کند.
 تعهدات قبلی گریبان ما را گرفته است

گرشاسبی در خصوص مسائل و مشکلات مالی پرسپولیس اظهار داشت: ما 
نسبت به دوره ای که خودمان به پرسپولیس آمدیم، اصلا از برنامه ها عقب نیستیم 
و تمام تعهداتی که در این چند ساله داشتیم را پرداخت کردیم. مشکل اصلی ما 
مطالبات گذشته است که هیات مدیره را اذیت کرده و گریبان ما را گرفته است. در 
این چند سال از نظر مدیریت هزینه و اسپانسرینگ مشکلی نداشتیم و در این چند 
روز هم بخشی از تعهدات به بازیکنان و کادرفنی پرداخت شد. مطالبات قبلی را هم 

با چانه زنی و به ترتیب اولویت سعی می کنیم پرداخت کنیم.
 درباره سربازی به قانون عمل می کنیم

وی در پایان درباره احتمال سرباز شدن احمد نوراللهی و امید عالیشاه از نیم فصل 
گفت: این موضوع را خود این 2 بازیکن هم تکذیب کردند. البته در این موارد قانون 
حرف اول را می زند و اگر قانون بگوید، این بازیکنان باید به سربازی بروند اما تاکنون 

چیزی در این باره به باشگاه اعلام نشده است.
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علی دایی: مسی از ماردونا هم بهتر است
در مصاحبه ای  تهران  نفت  سرمربی 
راجع به مسائل مختلفی صحبت کرده 
است؛ از شرایط تیمش تا بهترین بودن 

مسی در بین فوتبالیست های جهان.
 علی دایی درباره ویدیویی که فیفا 
منتشر کرد، انتخاب بهترین بازیکن سال 
جهان، ، بازی ایران و سوریه، حمایت وزیر 
ورزش و جوانان از کی روش و همچنین 
وضعیت نفت تهران در گفت وگو با سایت 
این باشگاه به سوالاتی پاسخ داده است 

که در ذیل می خوانید:
*فیفا ویدیویی در مورد انتخاب 
که  را  جهان  بازیکن سال  بهترین 
شامل مصاحبه شما و بزرگان فوتبال 
دنیاست منتشر کرده است. نظر شما 

در مورد انتخاب بهترین بازیکن سال دنیا چیست؟
به نظرم مسی شایسته این عنوان است. به اعتقاد بنده تا این لحظه کسی روی دست 
مسی نیامده است. البته گریژمان فرانسوی نیز خوب کار می کند ولی بازیکنی مثل مسی 

نیامده و نخواهد آمد.
* شما مسی را حتی از ماردونا نیز برتر می دانید؟

به نظرم با سبک فوتبالی که امروز بازی می شود، بله مسی بهترین است. به هر حال 
بازیکنی مثل مارادونا یکی از نوابغ و بهترین های تاریخ فوتبال جهان بوده است، یا همین 
طور پله ولی در شرایط کنونی و فوتبالی که الان بازی می شود باید مسی را بهترین 
دانست. به هر حال با شرایط فوتبال الان، سبک فوتبال، قدرت بدنی و اینکه فضا در 

اختیار بازیکنان قرار نمی گیرد و خیلی مسائل دیگر، مسی فوق العاده است.
* شما در صحبت هایتان اشاره به گریژمان کردید ولی حرفی از رونالدو 

نزدید. یعنی گریژمان از رونالدو نیز برتر است؟
به نظرم بله، رونالدو بازیکن بزرگی است اما آن چیزی که در فوتبال او بارز است قدرت 
بدنی اوست ولی به نظرم خلاقیت گریژمان از رونالدو بیشتر است و این بازیکن ابتکار 

بالایی در حین بازی دارد و می تواند پیشرفت بیشتری نیز داشته باشد.
* از این مسائل که بگذریم، درباره وضعیت تیم نفت تهران را چطور می بینید؟

به هرحال خودتان بهتر مسائل را می دانید و در جریان هستید. ما امیدواریم که 
حمایت های لازم از تیم صورت گیرد. مطمئنا اگر تنها نباشیم می توانیم نتایج خوبی 

بگیریم. 
*نفت تهران طبق ارقام منتشره سومین تیم کم هزینه لیگ است اما در 
جایگاه سوم جدول قرار گرفته است. این نشان می دهد که شما نتایج خیلی 

خوبی گرفته اید.
همه این ها بر می گردد به تلاش بچه ها، آنها زحمات زیادی کشیده اند. به اعتقاد من 
این تیم پتانسیل بالایی دارد و اگر درست حمایت شویم می توانیم نتایج خوبی بگیریم و 
این شگفتی سازی های نفت ادامه داشته باشد و در جمع مدعیان قهرمانی باقی بمانیم. 

من امیدوارم این حمایت ها از سوی مدیران و مالکان تیم صورت گیرد.
تیم ما توانایی خوبی دارد و مجموعه خوبی شکل گرفته است. این موفقیت ها می  تواند 
ادامه داشته باشد. من امیدوارم شاهد حمایت های لازم باشیم. حیف است که حالا که 

این تیم نتیجه می گیرد و شرایط خوبی دارد دچار مشکل شود.
*محمد قاضی به عنوان بهترین گلزن و ایمان مبعلی عنوان بهترین گلساز و 
موثرترین بازیکن لیگ را تا بدین جا به خود اختصاص داده اند. درباره درخشش 

این دو بازیکن و اوچ گرفتنشان زیر نظر شما چه نظری دارید؟
این اوج گرفتن بر می گردد به خود این بازیکنان. این دو خواسته اند، زحمت کشیده اند 
و انرژی صرف کرده اند و با تلاش فراوان به چنین توفیقی دست یافته اند. بقیه بچه ها 
نیز کمک کرده اند و این دو نفر به عنوان نماینده بچه ها توانسته اند در فاز حمله این سه 
عنوان برتر را در لیگ به خود اختصاص دهند. خوشحالم قاضی و مبعلی در شرایط 
خوب فوتبالی خود قرار گرفته اند و عملکرد خوبی از خود ارائه می کنند. امیدوارم که این 
موفقیت ها تداوم داشته باشد. بچه ها تلاش  زیادی به خرج می دهند و مجموعه همدل 

و یکدست خوبی داریم.
*و اما تیم ملی؛ فکر می کنید آیا تیم ملی در مقابل سوریه به برتری برسد؟

بازی سختی را در پیش داریم سوریه نشان داده تیم خوبی است. آنها نتایج خوبی 
گرفته اند ولی من تصور می کنم که اگر این بازی را ببریم 80-90 راه صعود به جام 
جهانی را طی کرده ایم. این خیلی خوب است که بتوانیم برای دومین دوره متوالی به 
جام جهانی صعود کنیم. البته در این بازی برخی از نفرات اصلی تیم به علت محرومیت 
و مصدومیت حضور نخواهند داشت. اما ما نفرات خوبی داریم و من بعید می دانم تیم 
ملی به سوریه باج بدهد. من امیدوارم که این بازی را با پیروزی پشت سر گذاشته و راه 

صعود خودمان را هموار کنیم.
* سوال آخر؛ دکتر سلطانی فر وزیر جدید ورزش و جوانان هم از کارلوس 
ارزیابی  را چطور  حمایت  اعلام  این  است.  کرده  حمایت  اعلام  کی روش 

می کنید؟
به اعتقاد بنده، وزیر ورزش و روسا و کسانی که در راس کار هستند با حمایت خود از 
تیم های ملی و مربیان موفق ملی می توانند تاثیر خوبی در رشد و پیشرفت ورزش کشور 
داشته باشند. آقای سلطانی فر هم متوجه شدند که در تیم ملی مجموعه خوبی شکل 
گرفته و جز این از ایشان انتظار نمی رفت. در واقع ایشان با ارزیابی همه جانبه و نگاهی 
درست چنین حمایت و تصمیمی گرفته اند؛ به هر حال می بینید که آقای کی روش 
نتایج خوبی گرفته است. آقای سلطانی فر هم از مدیرانی هستند که سال ها در این نظام 
مسئولیت های مدیریتی داشته اند و با ورزش بیگانه نبوده اند و بسیار علاقه مند به ورزش 
هستند. برای ایشان آرزوی موفقیت دارم و معتقدم اعلام حمایت ایشان از کی روش هم 
تصمیم درستی بود که از نگاه شخصی بنده قابل انتظار بود. امیدوارم شاهد تحول در 

ورزش کشور باشیم و تیم ملی هم از حمایت های کافی و وافی برخوردار باشد.

در راه مصاف با استقلال و جدال با تراکتورسازی انجام می شود

ارزیابی آمادگی شاگردان مرفاوی در جدال صبای قم با نفت آبادان
کادر فنی صبای قم در آستانه دو دیدار حساس لیگ و 
جام حذفی با استقلال تهران و جدال با تراکتورسازی در 
جام خلیج فارس آمادگی بازیکنان این تیم را در مصاف 

تدارکاتی مورد ارزیابی قرار می دهد.
 نه تنها بازی آینده در رقابت های جام حذفی فوتبال 
باشگاه های کشور بلکه هفت مسابقه بعدی در چارچوب 
مسابقات لیگ برتر فوتبال ایران برای صبای قم هر یک 
از حساسیت و اهمیت بالایی برخوردار هستند و به همین 
منظور شاگردان عبدالصمد مرفاوی سخت مشغول تمرین 

و آماده سازی هستند.
فوتبالیست های صبای قم در مسابقه جدید جام حذفی 
فوتبال باشگاه های کشور باید روز جمعه بیست و هشتم 
آبان ماه در ورزشگاه آزادی تهران در چارچوب دیداری از 
مرحله یک هشتم نهایی این رقابت ها به مصاف تیم پرآوازه 
و مطرح استقلال تهران بروند و به همین منظور در اردو 

به سر می برند.
این در حالی است که رقابت های لیگ برتر فوتبال 
باشگاه های کشور به واسطه انجام بازی های تیم ملی فوتبال 
کشورمان در انتخابی جام جهانی تعطیل است و صبای قم 
بعد از انجام آخرین مسابقه خود از مرحله یک شانزدهم 
نهایی جام حذفی فوتبال امکان به میدان رفتن در لیگ 

را نیز ندارد.
بر همین اساس شاگردان عبدالصمد مرفاوی این روزها 
در زمین اختصاصی تمرینات خود یعنی مجموعه ورزشی 
هما سخت مشغول کارهای آماده سازی هستند تا در بازی 
مرحله یک هشتم نهایی جام حذفی فوتبال باشگاه های 
کشور هفته آینده در مقابل استقلال تهران با تمام قدرت 
به میدان بروند. از سوی دیگر صبایی ها باید در چارچوب 
رقابت های لیگ برتر فوتبال ایران نیز چند مسابقه حساس 
متوالی برابر رقبا برگزار کنند که این بازی ها تا هفت هفته 
آینده همگی با تیم های بالانشین جدول رده بندی خواهد 

بود و روزهای سختی در انتظار شاگردان عبدالصمد مرفاوی 
قرار دارد. نماینده فوتبال استان قم بلافاصله بعد از پایان 
تعطیلات لیگ برتر باید در هفته دوازدهم لیگ برتر به 
میهمانی تیم تراکتورسازی تبریز برود و در هفته سیزدهم 
روز یازدهم آذر در قم از شاگردان علیرضا منصوریان در 
تیم فوتبال استقلال تهران پذیرایی کند. صبای قم در هفته 
چهارم باید به میهمانی پرافتخارترین تیم تاریخ رقابت های 
لیگ برتر یعنی فولاد مبارکه سپاهان اصفهان برود و در 
هفته چهارم میزبان تیم نفت تهران و شاگردان علی دایی 
باشد و در هفته های پانزدهم و شانزدهم نیز دو بازی متوالی 
راهی خوزستان شده و با استقلال  صنعتی و صنعت نفت 
آبادان دیدار کند و در هفته هفدهم میزبان دیگر تیم 

بالانشین جدول یعنی پیکان تهران باشد.  حساسیت و 
سختی تمام این دیدار را کادر فنی صبای قم به خوبی 
می دانند و به همین دلیل تمرینات متنوعی را برای این 
تیم در نظر گرفته و در دیدارهای تدارکاتی مختلف که یکی 
از آنها امروز جمعه بیست و یکم آبان ماه در مقابل صنعت 
نفت آبادان برگزار می شود، میزان آمادگی بازیکنان صبا را 
به دقت مورد ارزیابی قرار می دهند. این در حالی است که 
تیم فوتبال صنعت نفت آبادان برای آماده سازی خود راهی 
تهران شده و در یکی از بازی های تدارکاتی پیش از شروع 
هفته یازدهم لیگ برتر فوتبال باشگاه های کشور قصد دارد 
امروز در مقابل شاگردان عبدالصمد مرفاوی در صبای قم 

به میدان برود.

در هفته نهم لیگ برتر فوتسال انجام می شود

یاسین پیشرو قم در جدال با قعرنشین لیگ برتر فوتسال به فکر اعاده حیثیت

در هفته نخست لیگ برتر بسکتبال با ویلچر صورت گرفت

لغو نخستین مسابقه ایثار قم در لیگ برتر بسکتبال با ویلچر

تیم فوتسال یاسین پیشرو قم در پنجمین مسابقه خارج از خانه رقابت های لیگ برتر 
فوتسال باشگاه های کشور برابر طرح و توسعه الوند قزوین صف آرایی می کند.

یاسین پیشرو قم تا قبل از هفته دهم مسابقات لیگ برتر فوتسال باشگاه های کشور 
پنج مسابقه خانگی و چهار بازی خارج از خانه در خانه حریفان لیگ برتری انجام داده و 
در پنجمین میهمانی لیگ هجدهم برابر تیم قعرنشین جدول رده بندی این رقابت ها به 

میدان می رود.
نماینده فوتسال قم از 15 امتیاز توزیع شده در دیدارهای خانگی این فصل هفت امتیاز 
کسب کرده و هشت امتیاز را به خاطر دو باخت و یک تساوی خانگی از دست داده،  در 
حالی که از 12 امتیاز بازی در میهمانی رقبا نیز 6 امتیاز کسب کرده و با اندوخته 13 

امتیازی هم اکنون تیم هفتم جدول رده بندی بازی ها است.
یاسین پیشرو قم در میهمانی تیم های شهروند ساری و دبیری تبریز در هفته های چهارم 
و هشتم فصل جاری لیگ برتر فوتسال ایران نتیجه را واگذار کرده است و در مصاف خارج 

از خانه برابر تیم های مقاومت البرز و لبنیات ارژن فارس به پیروزی رسیده است.
نماینده فوتسال قم در هفته نهم یکی از حساس ترین بازی های این فصل لیگ برتر 
فوتسال باشگاه های کشور را بعد از دو باخت به تیم های بالانشین جدول و رقبایی از 
آذربایجان شرقی یعنی مس سونگون و دبیری تبریز برابر تیم تاسیسات دریایی تهران 

واگذار کرد و اکنون در هفته دهم باید به مصاف تیم قعرنشین لیگ برتر فوتسال برود.
در حالی که جدال قهرمانی بین تیم هایی نظیر صنایع گیتی پسند اصفهان، حفاری اهواز، 

مس سونگون، تاسیسات دریایی و دبیری تبریز است، یاسین پیشرو قم بعد از سه باخت 
متوالی و فاصله گرفتن با رقبای بالای جدولی، اکنون قصد تلافی سه باخت اخیر را در هفته 

دهم مقابل تیم قعرنشین طرح و توسعه الوند قزوین دارد.
یاسین پیشرو قم هم اکنون با کسب 13 امتیاز دقیقا در جایگاه میانی جدول یعنی رتبه 
هفتم قرار دارد و تیم هایی نظیر فرش آراء مشهد، مقاومت البرز، آذرخش بندرعباس، 

دانشگاه آزاد اسلامی تهران و طرح و توسعه الوند پائین تر از نماینده قم قرار دارد.
یاسین پیشرو قم در صورتی که این هفته از بازی خارج از خانه با طرح و توسعه الوند 
قزوین امتیاز نگیرد، موقعیت چندان خوبی در جدول نخواهد داشت زیرا هر هفته که این 
تیم امتیاز از دست می دهد فاصله نماینده قم با تیم های بالانشین بیشتر و با تیم های پائین 

جدول کمتر می شود.
مسابقه هفته دهم نیم فصل نخست لیگ هجدهم بین  تیم های فوتسال یاسین پیشرو 
قم و طرح و توسعه الوند قزوین در حالی برگزار می شود که الوندی ها تنها سه امتیاز دارند 
و 10 امتیاز کمتر از نماینده فوتسال قم اندوخته اند و در بین 14 تیم حاضر در لیگ در 

مکان چهاردهم هستند.
گفتنی است:  دیدار یاسین پیشرو قم و طرح و توسعه الوند قزوین همزمان با 6 مسابقه 
دیگر هفته دهم لیگ برتر فوتسال،  از ساعت 17 عصر یکشنبه بیست و سوم آبان ماه در 
خانه حریف برگزار می شود و تیم های هفتم و چهاردهم جدول رده بندی در مقابل یکدیگر 

به میدان می روند.

نخستین مسابقه تیم بسکتبال با ویلچر ایثار قم در فصل 
جدید رقابت های لیگ برتر باشگاه های کشور به دلیل 

انصراف تیم حریف لغو شد.
 قرار بود از روز جمعه بیست و یکم آبان ماه فصل 1395 
لیگ برتر بسکتبال با ویلچر باشگاه های کشور با رقابت 
هشت تیم رسما آغاز شود و تیم ها در دو گروه چهار تیمی 
رقابت جدی خود برای کسب عنوان قهرمانی را از سر 

بگیرند.
یکی از تیم های مدعی و آماده حاضر در دوره جدید 
پیکارهای لیگ برتر بسکتبال با ویلچر مردان قهرمانی 
باشگاه های ایران، تیم ایثار قم است که تا کنون در پنج 
دوره این رقابت ها حضور داشته و موفق به کسب چهار 

عنوان شاخص این رقابت ها در سال های اخیر شده است.
تیم بسکتبال با ویلچر ایثار قم در سال 1389 موفق به 
کسب مقام نایب قهرمانی مسابقات لیگ دسته اول بسکتبال 
با ویلچر مردان ایران شد و با این موفقیت مجوز صعود به 
لیگ برتر این رشته را نیز به دست آورد و تا کنون در پنج 
دوره حضور در لیگ برتر دو قهرمانی و دو نایب قهرمانی را 

به خود اختصاص داده است.

نماینده ورزش جانبازان و معلولین استان قم در سال 
1390 نخستین حضور در لیگ برتر بسکتبال با ویلچر را 
تجربه کرد و با کسب مقام پنجم به کار خود پایان داد اما 
دو سال متوالی بعد از این رتبه، یعنی در سال های 1391 
و 1392 موفق به کسب مقام نایب قهرمانی لیگ برتر 

بسکتبال با ویلچر ایران شد.
نایب قهرمانی های دو سال متوالی ایثار قم سپس دو 
سال متوالی به قهرمانی تبدیل شد و این تیم پرافتخار در 
سال های 1393 و 1394 دو مرتبه عنوان نخست و مقام 
قهرمانی لیگ برتر بسکتبال با ویلچر باشگا ه های کشور را در 

رقابتی نزدیک و نفس گیر با حریفان کسب کرد.
قرار است دوره جدید رقابت های لیگ برتر بسکتبال با 
ویلچر باشگاه های ایران طبق برنامه ریزی انجام شده از سوی 
انجام بسکتبال با ویلچر فدراسیون ورزش های جانبازان و 
معلولین از روز جمعه بیست و یکم آبان ماه رسما وارد فصل 

جدید خود شود اما دو مسابقه این هفته لغو شد.
از  یکی  بود در  قرار  قم  ایثار  ویلچر  با  بسکتبال  تیم 
دیدارهای گروه نخست لیگ برتر امسال در خانه خود به 
مصاف تیم جانبازان فارس برود اما این مسابقه به دلیل 

انصراف ناگهانی تیم حریف از حضور در مسابقات لیگ برتر 
بسکتبال با ویلچر لغو شد تا اردوی ایثار قم نیز لغو شود.

شاگران جواد شهره غلامی در تیم بسکتبال با ویلچر ایثار 
قم که از روز جمعه چهاردهم آبان ماه اردوی آماده سازی 
خود را برای حضور پرقدرت در فصل جدید لیگ برتر 
بسکتبال با ویلچر ایران در سالن شهدای بهزیستی قم 
آغاز کرده بودند قرار بود در نخستین بازی خود روز جمعه 
بیست و یکم آبان ماه در خانه به مصاف تیم جانبازان فارس 

بروند اما این دیدار لغو شد.
با  همراه  که  فارس  جانبازان  ویلچر  با  بسکتبال  تیم 
همشهری خود یعنی تیم پگاه فارس با کسب عناوین برتر 
فصل 1394 لیگ دسته اول باشگاه های کشور به لیگ برتر 
راه یافته، به طور غیر منتظره و بدون اطلاع قبلی از حضور 

در مسابقات لیگ برتر کناره گیری کرد.
جواد  شاگردان  آماده سازی  اردوی  ترتیب  بدین  
شهره غلامی در تیم بسکتبال با ویلچر ایثار قم موقتا تعطیل 
شد تا بازیکنان این تیم یک هفته پیش از مسابقه هفته دوم 
فصل جدید لیگ برتر در روز پنجم آذر ماه بار دیگر در سالن 

شهدای بهزیستی قم برای تمرینات جدید گردهم آیند.

گزارش فیفا از حماسه ای که در راه است؛ 

شاگردانکیروشتاریخسازمیشوند؟
 این روزها رقابت های مرحله انتخابی جام جهانی 
2018 روسیه در مناطق مختلف جهان پیگیری می 
شود و در گروه اول در منطقه آسیا هم تیم ملی 
کشورمان هفته آینده به مصاف سوریه خواهد رفت.

تیم ملی ایران که با 10 امتیاز در صدر گروه اول 
قرار دارد، در آخرین بازی دور رفت روز 25 آبان 
به مصاف سوریه می رود و در صورت پیروزی از 
موقعیت بسیار خوبی برای دومین حضور متوالی و در 
مجموع پنجمین حضور در رقابت های جام جهانی 

برخوردار خواهد بود.
در صورت صعود ایران به بازی های جام جهانی 
2018 روسیه، برای نخستین بار تیم ملی کشورمان 
دو دوره متوالی در جام جهانی حضور خواهد داشت. 
برترین تیم قاره آسیا در رده بندی تیم های ملی فیفا 
تا کنون سابقه 4 بار حضور در جام جهانی را دارد، 
اما هیچگاه نتوانسته در دو دوره متوالی به این بازیها 
برسد. به همین منظور، و در آستانه تاریخ سازی 
شاگردان کی روش، وب سایت رسمی فیفا مصاحبه 
ای را با سرمربی تیم ملی ایران انجام داده و درباره 
موضوعات مختلفی به بحث پرداخته است؛ از بازی 
دشوار برابر کره جنوبی تا راه درازی که ایران برای 
صعود به جام جهانی دارد، گرچه با عملکرد خوبی 
که ایران تا اینجا داشته، این راه دور و دراز پس از هر 
بازی و هر پیروزی ایرانیها نزدیک و نزدیکتر می شود. 
در ادامه گزارش و مصاحبه وب سایت رسمی فیفا با 

کارلوس کی روش را می خوانیم.
11 اکتبر )20 مهر(، ورزشگاه بزرگ آزادی تهران، 
دیدار ایران و کره جنوبی در مرحله مقدماتی جام 
جهانی 2018 روسیه؛ سوت پایان بازی با شادی 
بیش از 75000 تماشاگر ایرانی حاضر در ورزشگاه 
همراه می شود که برد شیرین تیم ملی کشورشان 
برابر کره جنوبی را جشن می گیرند و غرق در شادی 

می شوند.
درست 9 روز بعد، با انتشار جدول رده بندی تیم 
های ملی جهان در ماه اکتبر از سوی فیفا، فوتبال 
ایران به وجد می آید. ایران با 10 پله صعود نسبت به 
ماه گذشته در رده بیست و هفتم جهان قرار گرفته 

و همچنان تیم برتر قاره آسیا شناخته می شود. این 
رتبه بهترین جایگاه ایران بعد از سال 2006 می باشد 
که در آن سال ایران در جایگاه نوزدهم رده بندی 
فیفا قرار گرفته بود؛ البته رتبه ایران در سال 2006 
هم بهترین جایگاه آنها در تاریخ جدول رده بندی 
تیم های ملی جهان از سوی فیفا نبود. آنها در سال 
2005 با هدایت برانکو ایوانکوویچ توانستند تا رده 
پانزدهم برترین تیم های ملی جهان صعود کنند و 
بهترین جایگاه تاریخ فوتبال خود را در جدول رده 

بندی تیم های ملی جهان در فیفا ثبت کنند.
البته صعود تیم ملی فوتبال ایران در جدول رده 
بندی فیفا تنها به خاطر پیروزی شاگردان کی روش 
برابر کره جنوبی نبود زیرا آنها پنج روز قبل هم موفق 
شده بودند ازبکستان را در خانه خودش با یک گل 
مغلوب کرده و از این دو دیدار بسیار مهم، شش 

امتیاز سرنوشت ساز به دست آورده و جمع امتیازات 
خود را به عدد 10 رسانده و صدرنشین گروه اول 
رقابت های انتخابی جام جهانی 2018 روسیه در 

منطقه آسیا شوند.
کارلوس کی روش پس از بازی با کره جنوبی، 
تیمی که در جام جهانی 2002 به مقام چهارم جهان 
رسید و سابقه 9 بار حضور در رقابت های جام جهانی 
را دارد، به تمجید از این تیم پرداخته و در گفتگویی 

با وب سایت رسمی فیفا اظهار داشت:
 بازی در برابر کره جنوبی یک چالش واقعی بود 
و از این دیدار درس های زیادی گرفتیم. ما چیزی 
برای از دست دادن نداشتیم، و در برابر تیمی به 
میدان رفتیم که سابقه میزبانی جام جهانی را دارد 
و از بازیکنان بسیار بزرگی در ترکیب خود سود می 

برد.

کارلوس کی روش به این مسئله اشاره می کند که 
علیرغم صعود 10 پله ای در جدول رده بندی فیفا و 
قرار گرفتن در رده نخست قاره آسیا، هنوز راه زیادی 
را در پیش دارند و باید با جدیت به کار و تلاش خود 

ادامه دهند. وی در ادامه گفت:
رقابت برای صعود به جام جهانی هنوز ادامه دارد. 
از دیدار با کره جنوبی سه امتیاز حساس به دست 
آوردیم، اما هنوز به بردها و امتیازات بیشتری نیاز 
داریم. این بازی تنها یک گام رو به جلو به سمت 

هدف اصلی مان بود.
 صعود به جام جهانی؛ رؤیایی دست یافتنی 

یا واقعیتی باور نکردنی!
سرمربی پرتغالی تیم ملی ایران صعود تیم ملی 
ایران به جام جهانی 2018 روسیه را دستاوردی 
بزرگ برای ایران می داند؛ در صورت صعود ایران به 

جام جهانی، کی روش نخستین مربی خواهد بود که 
تیم ملی ایران را برای دو بار متوالی به جام جهانی 
می رساند. با وجودی که ایران تا کنون 4 دوره در 
ادوار مختلف جام های جهانی حضور داشته، اما 
هیچگاه در دو دوره متوالی نتوانسته به این رقابتها 
صعود کند. در این صورت، نسل فعلی بازیکنان تیم 
ملی ایران برگ زرینی در دفتر خاطرات تیم ملی 
فوتبال ایران ثبت کرده و نام خود را در تاریخ فوتبال 
این کشور ماندگار خواهند ساخت. کی روش درباره 
بازیکنان و مربیان فوتبال ایران هم به سایت فیفا 

اینگونه توضیح می دهد:
لحاظ  از  پرشماری  بسیار  استعدادهای  ایران   
بازیکن و مربی دارد، اما آنها هیچگاه نتوانسته اند دو 
دوره متوالی به جام جهانی صعود کنند. مأموریت 
و البته رؤیای من این است که تیم ایران را برای 
نخستین بار به این مهم برسانم. اگر می خواهیم به 
هدف خود برسیم، باید از تکرار اشتباهات گذشته 

کاملًا خودداری کنیم.
در تاریخ 15 نوامبر )25 آبان( ایران در آخرین بازی 
مرحله رفت رقابت های مقدماتی به مصاف سوریه 
خواهد رفت. ایران در صورت پیروزی در این دیدار 
وضعیت بسیار مطلوبی خواهد داشت و با توجه به 
اینکه در دور برگشت این رقابتها، در سه بازی میزبان 
خواهد بود، شرایط بسیار خوبی برای پنجمین حضور 
در عرصه رقابت های جام جهانی در روسیه خواهد 
داشت. کارلوس کی روش به روند رو به رشد تیم 
ملی ایران در این سالها هم اشاره ای داشت و نظرش 

را اینگونه بیان کرد:
 آنها سال به سال بهتر می شوند. زمانی که کارم را 
با تیم ملی ایران شروع کردم، تنها یک بازیکن شاغل 
در لیگ های اروپایی داشتیم. اما اکنون 11 بازیکن 

ایرانی در تیم های مختلف اروپایی بازی می کنند.
مربی سابق تیم های منچستر یونایتد و رئال 
مادرید، در پایان به یک نکته مثبت و روحیه بخش 

هم اشاره می کند:
 اکنون زمان آن رسیده که از غیرممکن، ممکن 

بسازیم.



 

5 علمی و سلامت 

زغال اخته: 10 خاصیت این دلبرانه پاییزی
زغال اخته سرشار از آنتی اکسیدان و مهم تر از همه کم کالری است. این دلبرانه 
پاییزی منبع فیبر بوده و دوستدار قلب است. در این مطلب می خواهیم شما را با 

گوشه ای از خواص این قرمزهای خوش رنگ آشنا کنیم. لطفاً با ما باشید.
زغال اخته سرشار از آنتی اکسیدان

زغال اخته سرشار از آنتی اکسیدان هایی است که باعث خنثی شدن رادیکال های 
آزاد و التهاب های مسئول انواع بیماری ها از قبیل آرتریت، آلزایمر و بیماری های قلبی 
می شود. نتایج پژوهش های اخیر نشان داده است که نوشیدن آب زغال اخته به طور 
منظم می تواند برای مقابله با التهاب های بیماری زا و تقویت سیستم ایمنی بدن موثر 
باشد. علاوه بر این پولیفنول های موجود در زغال اخته مانع از فعالیت سلول هایی می 
شود که التهاب را در بدن افزایش می دهد. نتایجی که اخیر در دانشگاه جزیره پرنس 
ادوارد انجام شده است نشان می دهد پروانتوسیانیدین موجود در زغال اخته می تواند 

کارایی سلول های سرطانی پروستات را کاهش دهد.
زغال اخته برای تحریک کلسترول خوب و مفید برای قلب

یک لیوان آب زغال اخته به طور روزانه می تواند برای سلامتی قلبتان مفید باشد. 
نتایج بررسی های علمی نشان می دهد که مصرف آب زغال اخته به صورت روزانه 
در افزایش میزان کلسترول خوب خود موثر است. به عقیده متخصصان مصرف 
فلاوونوئیدها که در این میوه قرمز وجود دارد باعث کاهش خطر بیماری های قلبی 

می شود.
زغال اخته برای پیشگیری از عفونت های ادراری و باکتریایی

نتایج یک بررسی علمی که در مدرسه علمی هاروارد انجام شده نشان می دهد که 
مصرف 45 گرم زغال اخته شیری و خشک می تواند مانع از چسبیدن باکتری ها 
به مجاری ادراری و بروز عفونت های این ناحیه شود. نتایج پژوهشی که انستیتو پلی 
تکنیک ورستر انجام داده است، آب زغال اخته می تواند برای پیشگیری و مقابله با 

عفونت های باکتریایی نیز موثر عمل کند.
 C زغال اخته منبع ویتامین

زغال اخته تأمین کننده ویتامین C بدن است. 100 گرم از این میوه های قرمز تازه 
حدود 22 درصد نیاز روزانه بدن به این ویتامین را تأمین می کند. ویتامین C موجود 
در زغال اخته به ویژه به تولید نورآدرنالین کمک می کند که باعث ارتقای ارتباط بین 
سلول های مغزی می شود. یادتان باشد که این ویتامین برای تقویت سیستم ایمنی 
بدن، کاهش خطر بروز بیماری های قلبی عروقی، افزایش سرعت التیام زخم ها و 
جراحت ها و همچنین پیشگیری از بروز آب مروارید چشم موثر است. این میوه قرمز 

همچنین حاوی ویتامین های E ،K، B1 و منگنز و مس است.
زغال اخته منبع فیبرهای غذایی

زغال اخته همچنین منبع خوب فیبرها است. 100 گرم از این میوه تازه می تواند 
بیش از 4.6 گرم فیبر یعنی معادل 18 درصد نیاز روزانه را به بدن برساند. فیبرها علاوه 
بر کمک به هضم غذا به کاهش خطر سرطان روده نیز کمک می کنند. این فیبرها 
ترکیبی به نام بوتیرات تولید می کنند که مانع از رشد تومور در کولون و رکتوم می 
شود. یادتان باشد که مواد غذایی حاوی فیبر مانند زغال اخته به کنترل کلسترول 
بد خون کمک زیادی می کنند. واقعیت این است که فیبرها در بدن ما مانند اسفنج 
عمل می کنند. به این ترتیب که عناصر غیرضروری را به خود جذب و از بدن دفع می 
کند. این ترکیبات با چسبیدن به برخی ترکیبات کلسترول بد خون به کاهش میزان 

آن کمک زیادی می کند.
زغال اخته تازه و آب طبیعی آن کم کالری است

زغال اخته در حالت طبیعی خوش طعم و کم کالری است. 100 گرم از این میوه 
به صورت تازه به زحمت 46 کالری دارد. می توانید این میوه را به کیک ها، مافین ها 
و بیسکویت ها اضافه کرده و علاوه بر افزایش طعم آن ارزش غذایی شان را نیز بالا 
ببرید. توجه داشته باشید که این خواص شامل حال محصولات تهیه شده از این میوه 

مانند مربا و غیره نمی شود.
زغال اخته برای کنترل قند خون و پیشگیری از دیابت

زغال اخته می تواند به کنترل قند خونتان کمک کند. نتایج بررسی های اخیر نشان 
می دهند که نوشیدن آب زغال اخته بدون قند افزوده و یا خوردن میوه خشک آن 
می تواند به کنترل قند خون کمک کند. البته توجه داشته باشید که به نظر نمی رسد 
مکمل های زغال اخته چنین تأثیری داشته باشند. اکثر مکمل ها میزان اندکی از 
ترکیبات فعال زغال اخته را دارا هستند. بنابراین نمی توانند تمام خواص زغال اخته را 
داشته باشند. توصیه می کنیم برای کنترل بهتر قند خونتان زغال اخته را به صورت 

میوه تازه یا خشک و یا آب میوه طبیعی مصرف کنید.
زغال اخته برای مقابله با باکتری های روده ای

با وجود اینکه نیاز به بررسی های علمی بیشتری وجود دارد اما با این حال زغال اخته 
اثرات مثبتی روی فلور روده موش های آزمایشگاهی داشته است. محققان در موش 
هایی که با عصار زغال اخته تغذیه شده بودند مشاهده کردند که میزان باکتری های 
مفید روده آن ها افزایش یافته است. اگر دانشمندان بتوانند این اثرات را روی نمونه 
های انسانی نیز به اثبات برسانند و مکانیسم تأثیر آن را دریابند این باکتری های روده 
ای می تواند کمک زیادی به دیابتی ها در جهت سوخت و ساز قند بکند. زغال اخته 
همچنین می تواند برای معده نیز مفید باشد. باکتری هایی که به مخاط معده چسبیده 
است باعث بروز زخم و یا بدتر از آن سرطان معده شود. نتایج بررسی ها نشان می دهد 

که پولیفنول های زغال اخته می تواند معده را در برابر این زخم ها محافظت کند.
خواص زغال اخته برای پیشگیری از آلزایمر و کاهش حافظه

بهتر است بدانید که زغال اخته حاوی دو ترکیب مغذی است که نقش موثری در 
محافظت از مغز در برابر کاهش حافظه دارد. آنتی اکسیدان های موجود در آن رادیکال 
های آزاد مضری که به دی ان ای آسیب می زند و باعث ایجاد التهاب در مغز می 

شود را خنثی می کند. زغال اخته باعث کاهش خطر بروز بیماری آلزایمر می شود.
زغال اخته برای داشتن پوست و دندان های سالم

آنتی اکسیدان های موجود در زغال اخته همچنین باعث تولید کلاژن شده و پوست 
را سفت و جوان نگه می دارد. این آنتی اکسیدان ها همچنین پوست را در برابر رادیکال 
های آزاد محافظت کرده و از بروز پیری زودهنگام در سلول ها پیشگیری می کند. باید 
بگوییم که آنتی اکسیدان های موجود در این میوه باعث کاهش پلاک های دندانی 
شده و از بروز بیماری های مربوط به لثه پیشگیری می کند. آنتی اکسیدان های زغال 
اخته تأثیر ضدالتهابی دارد و مانع از فعالیت عوامل بیماری زا و باکتریایی می شود. در 
نتیجه لثه ها و دندان ها را سالم تر نگه می دارد. این میوه به ویژه از بروز پوسیدگی 
دندانی پیشگیری می کند چون آنتی اکسیدان های آن مانع از چسبیدن باکتری ها 

به دندان ها می شود.

یک پژوهشگر طب سنتی  مطرح کرد

خواص شگفت انگیز یک گیاه خوشمزه پاییزی
یک پژوهشگر طب سنتی گفت: لبو به دلیل داشتن انرژی زیاد و سرتونین برای 

مصرف ورزشکاران و افراد افسرده بسیار سومند است.
حیدر عظمایی پژوهشگر طب سنتی ؛ درباره خواص چغندر قند)لبو( اظهار 
داشت: لبو طبع گرم و تر داشته و حاوی فولاد، آهن، منگنر، پتاسیم، منیزیم، مس، 

ویتامین های A ،B ،C و سایر املاح معدنی است. 
وی بیان کرد: لبو با برخورداری از مقادیر بالایی آهن، ویتامین c و اسید فولیک برای 
درمان کم خونی و کمبود آهن به خصوص در خانم های جوان برای خون سازی و 

افزایش گلبول های قرمز و تامین انرژی بسیار مفید است.
 عظمایی گفت: مصرف لبو به دلیل داشتن منبعی از فولاد به خانم های باردار 
به خصوص در اوایل بارداری برای رشد ستون فقرات جنین توصیه می شود که 
استفاده از این ماده غذایی در دوران بارداری از ضایعه نقص نخاعی در جنین 

جلوگیری می کند.
 این پژوهشگر طب سنتی با بیان اینکه لبو دارای انواع ویتامین های A، B و C است، 
تاکید کرد: این گیاه با آنتی اکسیدان های فراوان خاصیت ضد سرطانی دارد و از درد 
مفاصل نیز جلوگیری می کند.  وی عنوان کرد: لبو به دلیل داشتن منیزیم از پوکی 
استخوان جلوگیری می کند، ضد یبوست بوده و سیستم ایمنی بدن را تقویت می کند 

که به همین دلیل مصرف آن به افراد سالخورده بسیار توصیه می شود.  
عظمایی با بیان اینکه سروتونین موجود در لبو که ماده ای شادی بخشی است ، برای 
افراد افسرده توصیه می شود، اظهار داشت: مهم ترین خواص لبو به ترتیب در برگ، 
ریشه و ساقه آن نهفته است و مصرف برگ لبو به صورت خام برای ورم طحال، التهاب 
مثانه و مصرف موضعی برای رفع انواع مشکلات پوستی از جمله کک ومک، جوش، 
خارش توصیه می شود.وی بیان کرد: برای درمان سنگ صفرا می توان برگ چغندر 
را به همراه آب هویج مصرف کرد که البته این ترکیب برای دفع سموم بد بسیار تاثیر 

گذار است.
این پژوهشگر طب سنتی تاکید کرد: پختن لبو با گوشت گاو جوان)گوساله(، یکی 
از بهترین داروها برای رفع برص)پیسی( است که این مطلب در منابع طب سنتی 

اسلامی هم ذکر شده است.
 عظمایی اظهار داشت: افرادی که قندخون و فشار بالایی دارند و نیز افرادی که 

غلظت خون بالایی دارند، در مصرف لبو نباید زیاده روی کنند.
 وی گفت: برای کاهش چربی خون، مصرف لبوی رنده شده به همراه سالاد می تواند 

تاثیرگذار باشد، چراکه لبو فیبر بالایی داشته و از بروز چاقی هم جلوگیری می کند.
 این پژوهشگر طب سنتی افزود: کبد برای بهبود عملکرد کبد و کیسه صفرا بسیار 

مفید است و به دلیل داشتن انرژی بالا برای مصرف ورزشکاران توصیه می شود.

متخصص پوست و مو  :

خود درمانی برای شوره سر ممنوع!
متخصص پوست و مو گفت :شوره سر می تواند علائمی از یک بیماری خطرناک و 

مهم باشد بنابراین کسانی که شوره سر دارند نباید به خود درمانی بپردازند.
سید مهدی طبایی  اظهارداشت : شوره سر عارضه ای هست که تقریبا  بین خانم 

ها و آقایان به شکل برابر مشاهده می شود.
وی با بیان اینکه شوره سر به دو دسته شوره های خشک و چرب تقسیم بندی می 
شوند، اظهار داشت: شوره های چرب، شایع ترین شوره هایی هستند که افراد با آن 

مواجه اند و حاصل شرایط خاص پوست، چربی بیش از حد و قارچ ها است. 
وی بیان کرد: در صورت فراهم آمدن شرایط باعث ایجاد پوسته، تحریک، قرمزی 
و خارش در سر می شود که معمولا با درمان های موضعی و خوراکی قابل کنترل 
هستند.این متخصص پوست و مو بیان کرد: استفاده خودسرانه از داروهای درمانگر 
شوره سر موجب ایجاد عوارض در افراد می شود که باید درمان تحت نظر پزشک 
متخصص صورت بگیرد.طبایی عنوان کرد: شوره سر می تواند علائمی از یک بیماری 
خطرناک و مهم باشد، بنابراین کسانی که شوره سر دارند نباید به خود درمانی بپردازند 
زیرا ممکن است بیماری اصلی و مهمی که موجب ایجاد آن شده به موقع تشخیص 
داده نشود و زمان طلایی برای درمان بیماری خاص از دست برود که البته این بیماری 
ها نادر هستند، اما عوارض ناشی از آن جبران ناپذیر است.وی اذعان داشت: توصیه 
می شود در درمان های پوست و مو بیماران خودسرانه اقدام نکنند و به افراد غیر 
متخصص مراجعه ننمایند و حتما یک مشاوره تخصصی در این زمینه داشته باشند.

این متخصص پوست و مو تصریح کرد: استفاده از شامپوهای درمانگر شوره سر 
می تواند در حالت خفیف کمک کننده باشد اما در حالت پیشرفته شامپو ها قادر به 
کنترل آن نیستند  و باید حتما از درمان مناسب استفاده شود.طبایی اظهار داشت: 
استفاده از شامپو نامناسب در افراد موجب تشدید حالت خشکی پوست می شوند و 
می توانند موجب تشدید شوره در سر شوند.وی افزود: کسانی که با این مشکل مواجه 
هستند باید حداقل یکبار برای بررسی تخصصی اقدام نمایند که گاه با درمان به موقع 
و تشخیص درست می توانند به درمان آن اقدام و از تشخیص اشتباه در حالات 

جدی اجتناب کنند.

مصرف تخم مرغ برای جبران کمبود کلسیم بدن
رییس ستاد کشوری ترویج مصرف تخم مرغ از نسخه ای جالب و طبیعی برای 

تامین کلسیم مورد نیاز روزانه بدن در عموم افراد خبر داد.
 سید فرزاد طلاکش دبیر ستاد کشوری ترویج مصرف تخم مرغ با اشاره به وجود 
98 درصد بافت کلسیمی خالص در پوست تخم مرغ بیان کرد: این منبع دامی 
بهترین منشا طبیعی کلسیم عالی برای جبران این عنصر حیاتی در مبتلایان به 
کمبود آن و حتی مادران بار دار است.   وی با تاکید بر اینکه برخلاف تصور عموم 
افراد پوسته تخم مرغ دور ریختنی نیست، گفت: این پوسته غنی ترین منبع کلسیم 
است و بنابراین برای استفاده از آن باید پوست را پس از تخلیه سفیده و زرده 3 بار 
در آب بخوبی جوشانده و سپس آسیاب کرد. دبیر ستاد کشوری ترویج مصرف تخم 
مرغ ادامه داد: پودر پوست تخم مرغ را میتوان به عنوان منبع عالی کلسیم همانند 
نمک در سبد غذایی روزانه قرار داده و با افزودن به سالاد یا سایر غذاها ان را میل کرد 
اما باتوجه به ضرورت هم ترازی میزان کلسیم و فسفر در بدن، نباید در مصرف این 
عنصر کاملا طبیعی زیاده روی کرد و بنابر این در کنار آن خوردن روزانه یک عدد 

گردو نیز توصیه میشود.  
تخم مرغ های حاوی اسید فولیک روانه بازار میشود

طلاکش همچنین در ادامه با بیان خبری خوش برای مادران باردار تصریح کرد: 
بزودی و تا اوایل سال آینده تخم مرغ های غنی شده با اسید فولیک در صورت اخذ 
تاییدیه های نهایی روانه بازار میشود.   وی اظهار داشت: برخلاف تصور عموم افراد 
تنها 40 درصد اسید فولیک موجود در آرد جذب بدن میشود درحالیکه با غنی سازی 
غذای مرغ، میزان اسید فولیک حاصل از تخم مرغ تا 93 درصد قابل جذب است. 
 E تخم مرغ ها با ویتامین های ،D طلاکش افزود: البته تا پایان سال علاوه بر ویتامین
سلنیم نیز غنی سازی میشوند و اسید فولیک نیز در صورت اخذ مجوز های مورد نیاز 

در همین تخم مرغ ها غنی خواهد شد.

محققان دریافتند کمبود ویتامین D با افزایش ابتلای کودکان به آسم در ارتباط 
است.

به گزارش ایسنا و به نقل از زی نیوز، نتایج مطالعات جدید نشان داده است، افرادی 
که به اندازه کافی ویتامین D دریافت نمی کنند، احتمال بروز آسم در آنها افزایش می -

یابد. این بررسی، اطلاعات بیش از 25 هزار بزرگسال در سنین 18 تا 79 سال و بیش 
از 9700  کودک 6 تا 17 را تجزیه و تحلیل کرد.

از  و  است  گرفته  صورت  تا 2010  سال های 2001  طی  شده  انجام  تحقیق 
شرکت کنندگان پرسیده شد که آیا آنها مبتلا به آسم بوده و یا تجربه خس خس سینه 

که نشانه ای از آسم است را در سال گذشته داشته اند یا خیر.
همچنین از آنها آزمون تعیین سطح ویتامین D گرفته شد.

 D به طور کلی، 68 درصد از کودکان و 70 درصد از بزرگسالان، سطح ویتامین
پایین تری نسبت به سطح معمول)30 نانوگرم در میلی  لیتر( داشتند.

علاوه بر این، 1200 کودک و  1800 بزرگسال مبتلا به آسم تشخیص داده شدند.
این بیماری شامل التهاب و تنگی راه های هوایی است که نفس کشیدن فرد را 
با مشکل مواجه می کند. محققان دریافتند، کودکان مبتلا به کمبود ویتامین D، در 
مقایسه با افرادی که سطح ویتامین کافی دارند، با احتمال 1.35 درصد بیشتر مبتلا به 
آسم می شوند. بزرگسالان مبتلا به کمبود ویتامین D در مقایسه با افرادی که کمبود 
این ویتامین را ندارند، در معرض ابتلا به آسم نبوده، اما تجربه خس خس سینه را 
داشته اند. در این بررسی مشخص شده است ویتامین D سطح التهاب بدن را کاهش 
می دهد. محققان دانشگاه پیتزبورگ اظهار کردند: داروهای جبران ویتامین D در درمان 
آسم نقش دارند. علاوه بر این، کودکانی که مادران آنها در طول بارداری سطح ویتامین 
D مناسبی داشته اند با خطر کمتر ابتلا به آسم مواجه بوده اند. بررسی برای درک 
این مطلب که آیا این ویتامین تاثیر مثبت بر روی درمان آسم خواهد داشت یا خیر، 

همچنان ادامه دارد.

D ارتباط کمبود ویتامین
 با شیوع آسم در کودکان

 DNA پژوهشگران دانشگاه یزد با استفاده از رشته های
و نانو مواد حسگرهایی را برای تشخیص بیماری ها به 
ویژه انواع سرطان ها عرضه کردند و امیدوارند با تجاری 
سازی آن بتوانند افق روشنی را برای تشخیص زودهنگام 
بیماری ها پدید آورند. دکتر  محمد مظلوم اردکانی از 
محققان طرح و عضو هیات علمی دانشگاه یزد در گفت 
وگو با خبرنگار ایسنا، با تاکید بر ضرورت اندازه گیری 
مقادیر کم داروها، گفت: با توجه به پیشرفت های اخیر در 
علم پزشکی و فناوری زیستی و همچنین توجه روزافزون 
انسان به بهداشت و سلامت، ضرورت اندازه گیری مقادیر 
کم داروها، نشانگرهای زیستی و گونه های زیست محیطی 
روز به روز بیشتر احساس می شود. وی با اشاره به اجرای 
پروژه تحقیقاتی در این زمینه یادآور شد: در این راستا 
طرح مطالعاتی با عنوان»توسعه دانش ساخت حسگرها، 
ایمونو حسگرها و آپتا حسگرهای الکتروشیمیایی اصلاح 
شده« به دانش بنیادی در زمینه ساخت ایمونو حسگرها 
و آپتا حسگرها برای تشخیص زودرس بیماری ها دست 
یافتیم. اردکانی با اشاره به جزییات این طرح پژوهشی، 
خاطرنشان کرد: برای این منظور در این پژوهش از نانو 

ذرات فلزی مختلف، نانو کامپوزیت ها، اصلاح گرهای آلی، 
پلیمری، رشته هایDNA ، آنتی بادی و نانومواد بر پایه 
مواد کربنی و مایعات یونی برای ساخت و اصلاح انواع 
حسگرها استفاده کردیم. مظلوم اردکانی، آپتا حسگرها 
را حسگرهایی دانست که بر اساس آنتی ژن ها و آنتی 
بادی ها اقدام به شناسایی بیماری ها می کند و خاطرنشان 
کرد: ایمونو حسگرها ترکیبی از آنتی ژن - آنتی بادی و 
آپتا حسگرها ترکیبی از آپتامرها هستند که می توانند در 
آینده نویدبخش تشخیص سریع بسیاری از بیماری ها 
باشد به طوری که مثلا اگر سرطان 5 مرحله داشته باشد 
استفاده از این سیستم می تواند در مرحله اول بیماری را 
تشخیص دهد. محقق این طرح به بیان نحوه عملکرد 
حسگرهای تولید شده پرداخت و یادآور شد: در این طرح 
تحقیقاتی با استفاده از حسگر تولید شده موفق به بررسی 
تشخیص توالی، نقص، جهش و هیبریداسیون در مولکول 
، تشخیص نشانگرهای سرطان و سلول های   DNA
توموری، برهم کنش های آنتی ژن - آنتی بادی، بررسی 
اثر دارو بر فرآیندهای بیولوژیکی، اندازه گیری داروهای 
مختلف در نمونه های حقیقی مانند خون و ادرار و اندازه 
گیری آلاینده  های مختلف شدیم. به گفته وی در اکثر 
موارد، حسگرها دارای پاسخ های الکتروشیمیایی مناسب 
از نظر تجزیه بودند. این عضو هیات علمی دانشگاه یزد 
اضافه کرد: از آنجایی که در تولید این حسگر بخشی از 
مواد زیستی مانند آنتی ژن، آنتی بادی، آپتامر، آنزیم ها 
و نانو مواد همراه با پلیمرهای هادی استفاده  شد از این 
رو تشخیص زودرس بیماری هایی مانند بیماری های 
عفونی، ایدز و سرطان ها از طریق آن در آینده امکان 
پذیر خواهد بود. اردکانی تاکید کرد: از طریق دانش 

بنیادی که به دست آورده ایم در آینده می توانیم با تجاری 
سازی این محصول، کار تشخیص بیماری ها را زودتر، 
سهل تر و با قیمت پایین تر انجام دهیم. به گزارش ایسنا، 
حسگرهایی که در ساخت آن از نانو ذرات طلا استفاده 
شده باشند، قادر هستند مقادیر بسیار کم پروتئین های 
سرطانی را در مراحل اولیه بیماری تشخیص دهند. از این 
حسگرها می توان در علوم مختلف داروسازی، تشخیص 
پزشکی و مراقبت های بهداشتی استفاده کرد. تشخیص 
زودهنگام بیماری سرطان عاملی تعیین کننده در کنترل 
موفقیت آمیز این بیماری است. ولی روش های معمول 
شناسایی نشانگرهای سرطانی، روش های پیچیده و کند 
آزمایشگاهی هستند ضمن آنکه از دقت کافی برخوردار 
نیستند. در سال های اخیر برای تشخیص پروتئین های 
سرطانی، توجه محققان به حسگرهایی به نام »آپتا 
حسگر« ها جلب  شده است؛ چرا که این حسگرها بسیار 
حساس هستند و مراحل ساخت ساده و کم هزینه ای 
دارند. آپتا حسگرها بر پایه رشته های کوتاهی از DNA و 

RNA به نام آپتامر تولید می شوند.
 این تحقیقات نیز زمینه مطالعات دکتر محمد مظلوم 
اردکانی عضو هیات علمی دانشگاه یزد و همکارانش قرار 
گرفته است. وی دانش آموخته رشته شیمی تجزیه از 
دانشگاه اصفهان و موفق به کسب افتخار پژوهشگر برتر 
کشور در سال 91 و استاد نمونه کشور در سال 90 شده 

است.  
وی علاوه بر چاپ و ارائه بیش از 200 عنوان مقاله در 
مجلات معتبر و همایش های علمی داخلی و خارجی، 
موفق به ثبت اختراع حسگر الکتروشیمیایی با بهره 

مندی از مزایای نانو تیتانیوم دی اکسید شد.

شیطان خاردار استرالیایی )Moloch horridus( با پوست کاکتوس مانند و 
رنگ قهوه ای خاکی اش یکی از ساکنان بومی استرالیاست و این ظاهر غیرعادی و 
عجیب به او کمک می کند استتار بسیار خوبی در محیط داشته باشد. این موجود 
شگفت انگیز بدون سازگاری های مخصوصش نمی توانست در این محیط بیابانی 

سخت به حیات خود ادامه دهد.
به گزارش ایسنا، محققان به تازگی یکی دیگر از سازش های شگفت انگیز این 
مارمولک بیابان نشین را کشف کرده اند. این مارمولک می تواند از پوست خود برای 
نوشیدن آب از شن ها استفاده کند. از آنجا که رو به رو شدن با یک گودال آب 
در بیابان های خشک استرالیا اتفاق بسیار نادری است، برای این مارمولک ها واقعا 
غیرممکن است که بتوانند با کمک دهان شان آب بنوشند. به جای آن پوست 
مارمولک ها با ساختارهای خاصی پوشیده شده که پر از کانال های مویرگی هستند 

و در فاصله بین فلس های همپوشانی شده آن ها قرار گرفته اند. این کانال ها به طور 
فعالانه آب را به داخل دهان مارمولک هدایت می کنند و مارمولک این آب را می بلعد. 
این فرآیند مشابه با روشی است که پیش از این در مارمولک های شاخدار تگزاس 
گزارش شده بود.   این مارمولک ها با ایستادن در یک گودال آب بسیار کم عمق 
می توانند 3.23 درصد از وزن بدن شان آب جذب کنند که البته فرصت این کار به 

ندرت در طبیعت وحشی استرالیا پیش می آید. 
لذا این مارمولک ها می توانند با ایستادن در شن های مرطوب هم آب بنوشند. 
آن ها شن ها را روی پشت خود می ریزند و شروع به مالش دادن آن ها بر روی 
شکم شان می کنند. محققان می گویند این کار مثل تلاش برای حفر یک چاله است 
که مارمولک ها تنها زمانی که با خشکسالی های بسیار طولانی روبه رو باشند این کار 

را انجام  می دهند.

نانو ربات مصنوعی  بار یک  اولین  محققان برای 
جستجوگر نور در جهان را توسعه دادند که می تواند 
به جراحان برای برداشت تومورها کمک کرده و امکان 
مهندسی دقیق تری از درمان های موردنظر را برای آنها 

فراهم می کند.
 این نانو ربات که اندازه ای برابر با اندازه یک سلول 
خونی دارد، پتانسیل آن را دارد که در بدن بیمار تزریق 

شود.
این ربات که توسط یک تیم از محققان دانشگاه 
هنگ کنگ توسعه یافته از نور به عنوان نیروی پیشران 

استفاده می کند.
در این پژوهش، محققان توانایی بی سابقه ای از این 
نانو ربات های جستجوگر نور را به نمایش درآورده اند. 

محققان این پژوهش عملکرد این ربات را این طور 
توصیف می کنند که واکنش این نانو ربات ها به نور 

مانند واکنش یک پروانه به شعله های آتش بوده و آنها 
با دیدن نور خود را به سمت آن سوق می دهند.

این نانو ربات از دو ماده رایج کم قیمت و نیمه هادی 
سیلیکون و اکسید تیتانیوم تشکیل شده است.

در طول فرآیند ترکیب،  سیلیکون و اکسید تیتانیوم 
به شکل نانو سیم و پس از آن به یک هیترواستراکچر 

) )HETEROSTRUCTUREکوچک تبدیل شد.
HETEROSTRUCTURE یک ساختار ناهمگون 
و نوعی ساختار نیمه رسانا است که حداقل دارای دو 
لایه مجاور با ترکیب شیمیایی مختلف ولی با ساختار 
بلوری یکسان است. محققان این پژوهش اظهار کردند: 
اگر چه نانو ربات فعلی نمی تواند در درمان بیماری ها 
مورد استفاده قرار گیرد اما ما در حال کار بر روی نسل 
بعدی سیستم های نانو رباتیک هستیم که کارآمدتر و 

زیست سازگارتر باشند.

تولید حسگرهایی برای تشخیص زودهنگام بیماری ها در کشور

مارمولکی که با پوستش آب می نوشد

ساخت اولین نانو ربات برای کمک به جراحان

یک جراح پلاستیک چینی برای اولین بار توانست گوش از دست رفته یک مرد را دوباره 
با استفاده از روش کشت سلولی روی دست خود بیمار پرورش دهد.

به گزارش ایسنا و به نقل از رویترز، گوا شیدونگ، متخصص جراحی پلاستیک از 
بیمارستان شیان چین در مورد جزئیات این جراحی موفقیت آمیز عنوان کرد: برای تولید 
دوباره گوش آسیب دیده این بیمار برای اولین بار از غضروف موجود در استخوان های قفسه 
سینه برای ساخت گوش بیولوژیک استفاده شده است.وی در ادامه افزود: این بیمار که در 
یک سانحه رانندگی به طور کامل گوش راست خود را از دست داده بود، با مراجعه به تیم 
جراحی پلاستیک این بیمارستان از جراحان پلاستیک تقاضا کرد که دوباره صورتش را 
به حالت معمولی بازگردانند.گوش بیولوژیک این بیمار پس از مراحل کشت اولیه به طور 
موقت به ساعد دست راست بیمار پیوند زده شد تا از خون رسانی طبیعی شریان دست 
برای رشد سلول های گوش بیولوژیک استفاده شود.پزشک جراح این بیمار در مورد علت 
انتخاب روش کشت بیولوژیک عنوان کرد: وضعیت وخیم سر و صورت بیمار، انجام هر 
عمل جراحی رایج را غیرممکن ساخته بود. بنابراین برای اولین بار روش کشت بیولوژیک 
سلول های گوش و پرورش با جریان طبیعی خون مورد استفاده قرار گرفت.جراحی ترمیم 
گوش این بیمار شامل سه مرحله است: در مرحله اول پوست مورد نیاز در ساعد دست 
یعنی محل قرارگیری سلول های گوش آماده شد، در مرحله دوم سلول های مورد نیاز 
جهت کشت سلولی از غضروف موجود در قفسه سینه برداشت شد و در مرحله سوم 
قرار است تا گوش رشد کرده در دست این بیمار به محل طبیعی خود پیوند زده شود. 

پرورش گوش از دست رفته روی ساعد
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اجتماعی 6

لاریجانی در دومین اجلاس استانی نماز در قم: 

برای آموزش اخلاق از ظرفیت حوزه های علمیه 
استفاده شود

 رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: باید از ظرفیت حوزه های علمیه و روحانیان 
برای آموزش معارف دینی و اخلاقی متناسب با نیاز قشرهای مختلف مردم استفاده کرد.

علی لاریجانی روز پنجشنبه در دومین اجلاس استانی نماز در مجتمع امام خمینی)ره( 
قم با اشاره به این که مساله نماز و آشنایی مردم با معارف دینی بسیار مهم است افزود: 
باید روحانیان در مساجد نسبت به آشنایی مردم با معارف الهی بیش از پیش تلاش 
کنند. وی ادامه داد: باید بر اساس مخاطب آموزش ها را بیان کرد تا با درک درست از 
نماز و آموزه های دینی آسیب های اجتماعی کاهش پیدا کند.وی گفت: اگر نماز محور 
برای تحول انسان است باید مقدمات آن فراهم شود تا با حضور قلبی آگاهانه از ابعاد 
مختلف نماز درس انسانیت بگیریم.  لاریجانی با بیان این که نماز استقامت فکری را در 
مردم نهادینه می کند گفت: ملت هایی که با تغییر شرایط، نوع زندگی آنان تغییر پیدا 
می کند و ساختار تمدنی ندارند به علت نداشتن استقامت فکری و تامل در اعمال عبادی 
و اسلامی است. نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی با بیان این که فعالیت ها در 
حوزه نماز باید مردمی باشد گفت: نباید اجباری در این حوزه صورت بگیرد بلکه روحانیت 
شیعه که از درون جامعه می باشد اقدام های فرهنگی و عبادی را انجام دهد. لاریجانی 
تصریح کرد: پیشرفت های خوبی در عرصه نماز در کشور انجام شده است که باید این 
اقدام ها افزایش پیدا کند. وی در ادامه سخنان خود به وضعیت طلاق در قم اشاره کرد و 
گفت: آماری ارائه شده است که استان قم رتبه هشتم کشوری در طلاق دارد که این آمار 
برای این استان مناسب نیست. لاریجانی افزود: طلاق یکی از منفورترین حلال هاست 
که متاسفانه در کشور شایع شده و شاهد آن هستیم. وی با اشاره به این که توصیه های 
اخلاقی باعث سازش در بین زوج ها می شود گفت: اگر در حاشیه برگزاری نمازهای 
جماعت مهارت های زندگی و توجه به آموزه های اخلاقی به جوانان ارائه شود شاهد 
وضعیت مناسب تری در زندگی زوجین خواهیم بود. رئیس مجلس شورای اسلامی بیان 
داشت: آموزش های غلط در زندگی باعث به وجود آمدن اختلاف ها در بین زوج ها و 
از هم پاشیدن کانون گرم خانواده ها شده است. وی خاطرنشان کرد: کسانی که به دین 
اسلام پایبند هستند باید از گناه دوری کنند این درحالی است که بسیاری از آسیب های 
اجتماعی از توجه نکردن به آموزه های دینی است. لاریجانی گفت: رهبر معظم انقلاب 
چند سال گذشته سبک زندگی اسلامی و ایرانی و آسیب های اجتماعی را مطرح کردند 

که باید مورد اهتمام قرار گیرد.

 رئیس ستاد اقامه نماز کشور:

وضع نماز در کشور خوب نیست 
رئیس اقامه نماز کشور با اشاره به این که وضع برپایی نماز در کشور خوب نیست گفت: 

اقداماتی در این حوزه صورت گرفته است ولی ناکافی است. 
حجت الاسلام والمسلمین محسن قرائتی روز پنجشنبه در اجلاس استانی نماز اظهار 
داشت: شاهد هزاران مسجد بدون روحانی در کشور هستیم که باید برای این مساجد 
برنامه ریزی شود. وی خواستار مقایسه بودجه ستاد اقامه نماز با بودجه درنظر گرفته شده 
برای موسیقی کشور شد. وی همچنین خواهان فراهم آمدن امکانات برای عموم شد و 
افزود:مردم و زائران از مساجد و نماز جماعت استقبال می کنند از این رو باید روحانیان 
برای تبلیغ و اقامه نماز هجرت کنند.  وی با اشاره به این که محور کارهای نماز باید از 
استان قم آغاز شود گفت: حوزه های علمیه در این استان و بیشترین اسلام شناسان 
درقم زندگی می کنند از این رو باید حرکت ویژه ای از این استان آغاز و در سراسر کشور 
پایه گذاری شود.  قرائتی افزود: قم مهمترین شهر شیعه نشین جهان است که به تربیت 
متخصصان و مبلغان در این حوزه می پردازد در همین راستا باید از ظرفیت طلبه ها از 
ملیت های مختلف استفاده کرد.  وی ادامه داد: باید برنامه ریزی های مختلفی در حوزه 
نماز در سراسر کشور به ویژه استان قم صورت بگیرد نباید در قم مسجدی بدون روحانی 
داشته باشیم.  رئیس اقامه نماز کشور با اشاره به کتاب های تولید شده در حوزه نماز 
گفت: 200 کتاب به چاپ رسیده است که این منابع برای استفاده دانش آموزان و سایر 
افراد جامعه توزیع شود.  وی بیان داشت: 100 استاد متخصص در حوزه نماز وجود دارد 
که باید نهادها و مجموعه های مختلف از ظرفیت این اشخاص بهره مند شوند و فرهنگ 
نماز را در جامعه توسعه بخشند. وی خاطر نشان کرد: 95 درصد از بچه های مسجد 
در جبهه های جنگ حضور پیدا کردند و این امر به خاطر آموزه های تربیتی و اخلاقی 

نماز بر جوانان بوده است. 

رئیس ستاد اقامه نماز استان قم:

 سامانه بانک اطلاعاتی مساجد به زودی 
رونمایی می شود 

رئیس ستاد اقامه نماز استان قم با اشاره به این که در این استان یک هزار و 200 
مسجد وجود دارد گفت: در سامانه بانک اطلاعاتی مساجد، 900 مسجد معرفی شده 

است که این سامانه به زودی رونمایی می شود. 
محمد خامه یار روز پنجشنبه در دومین اجلاس استانی نماز در مجتمع امام 
خمینی)ره( قم افزود: این سامانه اطلاعات مساجد، نمازخانه های بین راهی، حسینیه 
ها و اوقات شرعی را در اختیار زائران قرار می دهد تا به راحتی به مکان های مورد نظر 
دسترسی پیدا کنند. وی ادامه داد: همچنین از ظرفیت خیران برای احداث مساجد 
در محور قم - گرمسار استفاده شده است تا بتوانیم نیاز زائران را در این محور برطرف 
کنیم.  وی با اشاره به نصب تابلوهای حد ترخص گفت: در محورهای خروجی استان قم 
تابلوها نصب شده است تا مسافران با آگاهی در رفت و آمد و احکام شرعی به مباحث 
دینی اهتمام داشته باشند. خامه یار افزود: همچنین 100 چشمه سرویس بهداشتی و 
10 نمازخانه جدید در محورهای مواصلاتی استان قم احدث شده است. وی در ادامه 
بهه نقش دستگاه های اجرایی قم در تقویت فرهنگ نماز اشاره کرد و گفت: در همه 
نهادها صدای اذان پخش و نماز به جماعت اقامه می شود، ضمن این که در مجتمع 
های تجاری و بازار نیز نماز جماعت برگزار می شود. رئیس ستاد اقامه نماز قم همچنین 
گفت: همراهی خوبی با اداره کل آموزش و پرورش استان قم برای تقویت نمازخانه 
های مدارس این استان صورت گرفته است.به گفته وی، تشکیل شورای نماز و شورای 
هماهنگی مساجد با همکاری نهادهای مختلف استان قم از دستاوردهای برگزاری 
نخستین اجلاس استانی نماز در قم بوده است. دومین اجلاس استانی نماز با حضور 
رئیس مجلس شورای اسلامی و روحانیون و شخصیت های حوزوی در مجتمع امام 
خمینی قم برگزار شد که در این مراسم با تجلیل از برترین های حوزه نماز از دوکتاب 
»در آغوش خدا، قصه بچه های مسجدچهل حدیث اخلاقی « با حضور رئیس مجلس 

شورای اسلامی رونمایی شد.

رئیس ستاد اربعین حسینی شهرداری قم  خبرداد

نظافت بخشی از جاده نجف تا کربلا 
توسط شهرداری قم 

رئیس ستاد اربعین حسینی شهرداری قم با اشاره به اعزام 400 نفر از خادمین 
اربعین حسینی شهرداری به کربلا گفت: کاروان خادمین موکب آستان معصومه)س( و 

خادمین شهرداری قم امروز برای تامین نظافت اعزام می شوند. 
حمیدرضا عابدی خرسند در گفت وگویی اظهار داشت: این افراد کار خدمت رسانی 
و نظافت بخش عمده مسیر طریق الحسین در جاده نجف به کربلا را بر عهده دارند 
و با برنامه ریزی صورت گرفته سعی داریم امسال با نظم و تعداد بیشتر با لباس های 
متحدالشکل و با شعار و لوگوی »بهشت؛ راه حسین است« خدمت رسانی به زائرین 
اربعین حسینی را انجام دهیم. وی با بیان اینکه پایگاه اصلی خادمین شهرداری قم در 
اربعین حسینی موکب آستان حضرت معصومه)س( در 20 کیلومتری کربلا و جنب 
مدینه الزائران است، افزود: عمده خدمات رسانی این موکب نیز با همکاری شهرداری قم 
انجام خواهد شد و در این راستا علاوه بر بخشی از تجهیزات و امکانات شهرداری چندین 
تن میوه و تره بار به کربلا ارسال شده است. عابدی خرسند ، ارسال تجهیزات شهرداری 
از جمله خودرو آتش نشانی، دستگاه پرس زباله، بابکت، تانکر آب، کانکس های اسکان 
و سرویس های بهداشتی پرتابل به کربلا را مورد توجه قرار داد و افزود: با توجه به اینکه 
یکی از مشکلات مسیر طریق الحسین کمبود سرویس های بهداشتی و حمام است، 
تعدادی سرویس بهداشتی پرتابل آماده شده که به کربلا ارسال می شود. وی از ارسال 
50 دستگاه اتوبوس به مرز برای انتقال زائران خبر داد و افزود: این اتوبوس ها همچنین 
در مسیر بازگشت از کربلا به زائران خدمات رسانی می کنند.وی حضور اکیپ های 
گشت اتوبوسرانی و بازرسین برای نظارت بر عملکرد اتوبوس ها، وسائل نقلیه و تجهیزات 
خدماتی را مورد توجه قرار داد و گفت: تعمیرگاه سیار سازمان اتوبوسرانی نیز به مرز اعزام 
خواهد شد تا خدمات رسانی به اتوبوس ها را داشته باشد.رئیس ستاد اربعین حسینی 
شهرداری قم با اشاره به آماده سازی بسته های فرهنگی با همکاری آستان مقدس 
حضرت معصومه)س( برای توزیع بین زائران اربعین، افزود: در این بسته ها ادعیه ها، نکات 
بهداشتی، نکات مرتبط با امر به معروف و نهی از منکر و... جمع آوری شده و در اختیار 
زائرین قرار خواهد گرفت.وی تصریح کرد: همچنین تندیس هایی با المان حرم حضرت 
معصومه)س( آماده شده که به موکب های عراقی برای تقدیر و تشکر از میزبانی از زائرین 
امام حسین)ع( اهدا خواهد شد و به عنوان یک اقدام فرهنگی برای نشان دادن دوستی و 

مودت بین علاقه مندان به خاندان عصمت و طهارت)ع( صورت می گیرد.
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- جواد بهروزی فر* 
بسیار پیش می آید که زن و شوهرهای جوان در 
دوران نامزدی و در فاصله عقد تا ازدواج به دلایل 

مختلف بارها با هم قهر می کنند.
 این که چرا قهر پیش می آید و چه طور باید 
از مرحله قهر به آشتی رسید چیزی است که زوج 
های جوان باید بدانند. اول این که قهر، یک رفتار 
کودکانه است. این اولین چیزی است که باید درباره 
قهر بدانیم. پس هر کدام از ما که از این حربه به 
عنوان یک رفتار دفاعی یا رفتاری برای آزار دادن 
همسرمان یا به هر نیت دیگری استفاده می کنیم 
باید بپذیریم که اصلا به عنوان یک فرد عاقل و بالغ 

ظاهر نشده ایم! 
 حتی کودکان گاهی پس از قهرهای شدید با 
دوستانشان پس از چند دقیقه یا چند ساعت آشتی 
می کنند و دوباره بازی پرنشاط خود را از سر می 
گیرند، گویی به بی اهمیتی قهر پی می برند اما 
خیلی از آدم بزرگ ها همچنان در رفتار کودکانه 

خود باقی می مانند!
 البته ناراحت شدن و به اصطلاح »سرسنگین 
بودن« با همسر زمانی که از دست او ناراحت هستیم، 
همیشه »بد« نیست، حتی می تواند در شرایطی به 
عنوان راهی و نشانه ای برای آگاه کردن او از رفتار 
اشتباهش موثر هم باشد ولی در برخی شرایط و نه 

همیشه و نه برای مدتی طولانی!
قهر کردن به انتظار منت کشی

متاسفانه قهر کردن بیشتر در خانم ها دیده می شود 
و تا وقتی همسر آن ها پا پیش نگذارد، عذرخواهی 
نکند و به اصطلاح »منت کشی« نکند، آن ها از خر 
شیطان پایین نمی آیند! البته طرح این مسئله درباره 
خانم ها این موضوع را نفی نمی کند که بسیاری 
از مردان نیز به این آسیب مبتلا هستند. البته در 
مواردی که خطای همسر به صورت عمد و به دفعات 
تکرار می شود و راه حل های ساده احتمالی موثر 
واقع نمی شود، استفاده از قهر تا سطحی مجاز است. 
ولی تکرار آن یا طولانی شدن مدت آن، برای رابطه 

زناشویی بسیار مضر است.

چرا قهر می کنند؟
جواد بهروزی فر، روان شناس بالینی و کارشناس 
خانواده، چند دلیل احتمالی را برای قهر همسران 
بیان می کند: گاهی زوجین نمی توانند منظور و 
پیام خود را به یکدیگر منتقل کنند؛ بنابراین یکی 
از زوجین احساس ناکامی می کند و گمان می کند 
مورد بی توجهی همسرش قرار گرفته است. پس 
دچار دلخوری و خشم می شود و تصمیم به قطع 
رابطه کوتاه مدت یا همان قهر می گیرد، البته عمق 
و میزان قطع رابطه به اهمیت پیام بستگی دارد و 
ممکن است از چند ساعت تا چند روز هم طول 

بکشد.
خودمحور نباشید

گوی  و  گفت  با  رابطه  در  هم  باز  دوم  دلیل 
ناموفق زوجین مطرح است، گاهی یکی از طرفین 
خودمحورانه صحبت می کند یعنی مطالب خود 
را با تصورات و با توجه به نیازهای خودش مطرح 
می کند و تصورات و نیازهای طرف مقابل را در نظر 

نمی گیرد که این خودمحوری باعث دلخوری و قطع 
رابطه طرف مقابل می شود؛ زیرا در این جا مسئله 
تفاوت نگاه و نگرش وجود دارد و احساس ناامیدی و 

یاس جزیی در فرد، ایجاد می شود.
 قضیه ابروی بالای چشم

بهروزی فر دلیل سوم را به بعد شخصیتی یا درون 
فردی ربط و ادامه می دهد: ممکن است شخص، عزت 
نفس پایین یا آسیب دیده ای داشته باشد که در این 
صورت وقتی در شرایط یا در معرض اختلاف عقیده 
یا سلیقه با دیگران قرار می گیرد، راهی جزی قهر 
کردن برایش باقی نمی ماند. در همین مواقع است که 
اصطلاحا مردم می گویند: »به فلانی زود بر می خوره« 
یا »نمی شه بهش گفت بالای چشمت ابروست«. این 
کارشناس خانواده تاکید می کند: قهر کردن مانند 
ریختن زباله ها زیر فرش خانه است، مشکل با قهر 
کردن حل نمی شود زیرا افراد بعد از چند دقیقه، چند 
ساعت یا چند روز سعی می کنند دوباره با هم ارتباط 

برقرار کنند ولی مشکل به جای خود باقی است. 

از همسرتان باج نگیرید!
دلیل بعدی با عنوان »بازیابی عاطفی« از سوی 
بهروزی فر مطرح می شود: اگر دلیل قبلی ناآگاهانه 
بروز می کند، این دلیل کمی آگاهانه است، یعنی فرد 
در فرآیند شکل گیری شخصیت اش از کودکی تا 
بزرگسالی راهی را برای رسیدن به هدف انتخاب می 
کند که نوعی »باج گیری عاطفی« از دیگران است.

کودکی که برای رسیدن به خواسته اش بهانه 
گیری می کند یا روی نقطه ضعف والدینش انگشت 
می گذارد و از این طریق به هدفش می رسد، ممکن 
است در بزرگسالی هم این کار را انجام دهد، بر این 
اساس با همسرش قهر می کند و با خود می گوید 
می توانم با حرف نزدن و قهر کردن با همسرم به 

هدفم برسم.
عوارض قهر

فردی که قهر می کند بیش از همه در معرض 
در  روان شناس  این  است.  قهر  منفی  پیامدهای 
تشریح آثار قهر با بیان این جمله ادامه می دهد: وقتی 

قهر رخ می دهد، نشان می دهد که فشار زیادی روی 
فرد است زیرا می خواهد خودش را حفظ کند، او در 
حال تجربه تهدید است و با قهر، انرژی روانی زیادی 

را از دست می دهد.
بهروزی فر با بیان این که قهر موجب ایجاد فاصله 
عاطفی و شناختی بین دو طرف می شود، می افزاید: 
قهر کردن های زیاد و طولانی مدت به مرور زمان 
موجب دلسردی می شود. حتی فضایی که برای 
عشق ورزیدن به هم وجود دارد، می تواند به فضای 
هم زیستی محض تبدیل شود و زوجین به جای 
مراوده های عاطفی و روانی که به آن نیاز دارند تنها 

به وظایف خود عمل می کنند تا رابطه باقی بماند.
 رفتارهای جایگزین قهر

• قهر، رفتاری ناکارآمد است و اگر زمانی در کودکی 
فایده ای برایشان داشته، دیگر در شرایط فعلی فایده 
ای برای آن ها ندارد، بلکه باید به دنبال یافتن راه 

حل باشند.
• زوجین در نظر داشته باشند رفتار ناکارآمد برای 
مدت زمان محدود آن ها را به اهدافشان می رساند. 
چون سرانجام طرف مقابل در برابر این رفتار می 

ایستد و دیگر باج نمی دهد.
• زوجین مهارت های ارتباط موثر را باید بگیرند 
و حتی در سخت ترین شرایط هم به هم فرصت 
بدهند و بدانند وقتی احساس ناکامی دارند، دچار 
خشم و هیجان و خستگی می شوند و نمی توانند 
به هم  باید  باشند پس  داشته  منطقی  استدلال 
فرصت بدهند و صحبت کنند. آن ها باید با موضوع 

و مشکل خود رو به رو شوند و راه حل پیدا کنند. 
گاهی افراد موضوع اصلی را نادیده می گیرند و 
پشت سر می اندازند ولی این موضوع یک روز ظهور 
می کند و خود را نشان می دهد، پس زوجین قهر را 
با بی توجهی به مسئله و مشکل اصلی تمام نکنند و 
با هم صحبت کنند اگر بار اول دعوایشان شد، بار دوم 
صحبت کنند، اگر باز هم دعوا کردند بار سوم صحبت 
کنند و اگر می توانند از مشاوره متخصص و متعهد 

کمک بگیرند تا این مشکل پیشرفت نکند!
 *روانشناس بالینی 

 هر زمان که مهمانی می روم از دست کارهای زشت فرزندم، 
نگرانم. مدام می ترسم که نکند کاری کند که آبروی من برود. هر 
برخوردی هم که می کنم رفتارهای زشت آن کمتر که نمی شود 

هیچ، خیلی مواقع تشدید می شود. 
  کودکان مشاهده گر 

کودکان موجودات مشاهده گری هستند و به راحتی الگو 
برداری می کنند. یعنی هر نوع رفتاری که از یک کودک سر 
می زند قطع به یقین مشابه آن رفتار را دیده است. پس با دیدن 
رفتارهای زشت فرزندتان در ابتدا سعی نکنید که او را متهم کنید 

و دعوا و تنبیهش نمایید. 
اولین کاری که برای شما واجب است این است که سرمنشاء 
آن رفتار پیدا کنید. ببینید فرزندتان مشابه این رفتار را کجا 
دیده است؟ آیا در رفتارهای خودتان و همسرتان؟ بستگان و 
دوستانتان؟ یا حتی از تلویزیون و یا دوستان خود فرزندتان؟ وقتی 
ریشه این رفتار را پیدا کنید راحت تر می توانید آن را هم حذف 

کنید.  
راه های مقابله 

برای اینکه بتوانید رفتارهای زشت فرزندتان را به راحتی تغییر 
دهید و حذف کنید می توانید از تکنیک های زیر استفاده کنید. 

1- پاداش دادن 
2- توجه کردن به کارهای مثبت و مطلوب 

3- نادیده گرفتن و توجه نکردن به رفتارهای زشت و نامطلوب 
4- محروم سازی 
5- دستور دادن  

پاداش دادن 

توانند برای مقابله رفتارهای  از راهکارهایی که والدین می 
نامطلوب کودکشان انجام بدهند، توصیف کردن رفتارهای مثبت 
کودک و تشویق و تقویت او است. فقط باید مراقب بود تا کودکان 
نسبت به گرفتن پاداش شرطی نشوند و فقط به خاطر گرفتن 
جایزه کار خوب را انجام ندهند. در روزهای اول می توان به کودک 
خاطر نشان کرد که اگر فلان کار خوب را انجام دهی برایت جایزه 
می گیریم و باید بعد از 3 الی 4 بار نقش جایزه را کمرنگ کرد و 
هر وقت خود کودک به صورت خودکار آن کار خوب را انجام داد 
و یا کار بد را انجام نداد به او جایزه بدهیم و بگوییم چون این کار 

خوب را انجام دادی برایت جایزه خریده ام.  
توجه کردن به کارهای مثبت و مطلوب 

راهکار دیگر برای مقابله با رفتارهای نامطلوب کودکان، توجه 
کردن است. هر گاه کودکی رفتار نامناسبی انجام داد می توان 
به آن رفتار نامطلوب توجهی نکنید و به صحبت کردن راجع به 
رفتارهای مثبت کودک بپردازید. هنگامی که کودک می بیند 
والدینش نسبت به رفتار منفی که انجام داده هیچ صحبتی نمی 
کنند و از رفتارهای مثبتش حرف می زنند متوجه کار بد خود 
می شود. در این حالت رفتار منفی حتی برای جلب توجه کردن 

هم، در کودک انجام نمی شود.  
نادیده گرفتن و توجه نکردن به رفتارهای زشت و نامطلوب 

از  یکی  داد  نشان  را  نامطلوبی  رفتار  زمانی که کودکی  در 
راهکارهایی را که می شود انجام داد این است که نسبت به رفتار 
نامطلوب بی توجه باشیم و آن را نبینیم. در این حالت هیچ گونه 

تماس چشمی، کلامی و غیر کلامی نباید با کودک برقرار کرد. 
فقط نسبت به رفتارهای پرخطر و آسیب زای کودکان باید 

توجه نشان دهیم. مثل دویدن وسط خیابان، دست به وسایل 
خطرناک زدن، دست زدن به وسایل تیز و برنده و ... . ولی نسبت 
به رفتارهایی مثل گریه کردن در مقابل درخواست های نا به 
جا، جلب توجه کردن به شکل ها نامطلوب، جیغ کشیدن، مو 
کشیدن، خود را زدن و قشقرق به پا کردن بهتر است بی توجهی 

کرد.  
محروم سازی

 راهکار دیگر آن است که کودک را به محروم کردن از فعالیت ها 
و وسایل لذت بخش برسانیم. یعنی هرگاه کودک رفتار نامطلوبی 
انجام داد او را از یک فعالیت لذت بخش محروم نماییم تا بتوانیم 
در نهایت رفتار منفی را از او حذف نماییم. فقط باید توجه داشته 

باشید که محروم سازی تحت هیچ عنوان عاطفی نباشد. 
یعنی به کودکتان نگویید دیگر مادرت یا پدرت نیستم یا دیگر 
دوستت ندارم. محروم سازی هم بهتراست بیشتر از 30 دقیقه 
طول نکشد. به طور مثال می توانید او را از یک کارتن مورد علاقه 
اش محروم کنید. این نکته را هم در نظر داشته باشید که هیچ 

گاه قبل از موعدی که تعیین کرده اید محرومیت را بر ندارید.  
دستور دادن

راهکار نهایی دستور دادن والدین است. والدین، نباید دستورات 
خود را به صورت دنباله دار و پی در پی بیان نمایند. دستورات 
باید کوتاه و کاملا شفاف و واضح بیان شوند. کودک دقیقا باید 
متوجه بشود که والدینش از او چه می خواهند و چه نمی خواهند. 
کودکان توانایی آن را ندارند که بتوانند چندین دستور همزمان را 
انجام بدهند. بنابر این باید این دستورات را به بخش های کوچکتر 
تقسیم کرد. کودک متوجه این جمله نمی شود که کودک 

منظمی باش یعنی چه؟
 بهتر است در این حالت به کودک دقیقا گفته شود چه کاری 
انجام دهد تا کودک منظم به حساب بیاید. اسباب بازی هایش را 
جمع کند؟ لباس هایش را مرتب کند؟ و ... . بهتر است دستورات 
با صدای محکم و قاطع کننده بیان شوند، استفاده از زبان بدن 
مثل اشاره کردن هم می تواند مفید باشد. اگر کودک از دستورات 

اطاعت کرد، به او پاداش بدهید.  
در مهمانی 

اگر فرزندتان در مهمانی رفتار های نامطلوب را از خود نشان 
میداد سعی کنید در ابتدا علت آن را پیدا کنید. خیلی مواقع 
کودکان به دلیل گرسنه بودن، خواب آلود بودن، خسته شدن، 
توجه ندیدن و تبعیض دیدن، دست به دامن رفتارهای زشت 

می شوند.
 علت را پیدا کنید و آن را بر طرف کنید. اگر دیدید باز همچنان 
این رفتارها ادامه دارند، هیچ گاه فرزندتان را در جمع دعوا نکنید و 
یا دستش را نکشید و به اتاقی ببرید. باید در ضمن این که اعتماد 

به نفس کودک حفظ می شود، او را متوجه رفتار زشتش کنید.
 بهتر است در حالی که آرامش خودتان را حفظ می کنید دست 
او را به آرامی گرفته و او را به اتاقی ببرید و با او صحبت کنید. 
دقیقا بگویید که برای چه به اتاق آمده اید و برای چه ناراحت و 
عصبانی هستید و با قاطعیت صحبت کنید و دقیقا انتظارتان را 

شفاف و واضح بیان کنید. 
بعد از صحبت کردن حتما دوستانه و با کمال آرامش دست 
فرزندتان را بگیرید و به جمع باز گردید. اینگونه می توانید اعتماد 

به نفس فرزندتان را هم حفظ کنید.

آدممتاهلکهقهرنمیکند!

با کودک بد رفتار چه کار کنیم؟

رئیس مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی استان قم خبرداد

6 کشته و مجروح براثر واژگونی 2 خودرو در قم 
رئیس مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی استان قم گفت: در حادثه واژگونی 2 
دستگاه خودرو در این استان، 2 تن جان خود را از دست دادند و چهار تن مصدوم شدند. 
محمدرضا حسنی افزود: در حادثه واژگونی یک دستگاه خودروی سمند که در کیلومتر 

20 محور قم - سلفچگان رخ داد، یک تن کشته شد و 2 تن دیگر مصدوم شدند.
وی اضافه کرد: این حادثه که ساعت 7 صبح روز 20 آبان ماه جاری اتفاق افتاد، مصدومان 
حادثه پس از دریافت اقدام های اولیه درمانی، با 2 دستگاه آمبولانس به مرکز درمانی قم 

منتقل شدند و حال یکی از آن ها وخیم گزارش شده است.
وی هم چنین گفت: ساعت 15روز گذشته، 19 آبان ماه جاری، واژگونی یک دستگاه 
وانت در جاده قمرود به قم منجربه فوت یک تن شد. حسنی افزود: در این حادثه 2 تن 
دیگر مصدوم و به بیمارستان منتقل شدند. رئیس پلیس راه فرماندهی انتظامی قم نیز در 
گفت و گو با ایرنا، توانایی نداشتن راننده در کنترل وسیله نقلیه ناشی از تخطی از سرعت 
مطمئنه را علت واژگونی هر 2 خودرو عنوان کرد. سرهنگ اردشیر جمشیدی راد افزود: 
افرادی که در این 2 حادثه کشته شدند به دلیل استفاده نکردن از کمربند ایمنی و پرت 
شدن به بیرون از خودرو، در دم جان خود را از دست دادند. وی به رانندگان توصیه کرد: 
استفاده از کمربند ایمنی را برای تمام سرنشینان خودرو الزامی بدانند تا شاهد چنین 
حوادث تلخی نباشیم. وی ادامه داد: رانندگان توجه به علایم راهنمایی و رانندگی به ویژه 

سرعت مناسب در محورهای مختلف و رعایت قوانین را جدی بگیرند.

رئیس پلیس مبارزه با موادمخدر استان قم خبر داد

 کشف 27 کیلوگرم مواد مخدر در قم
 رئیس پلیس مبارزه با موادمخدر فرماندهی انتظامی استان قم از کشف 27 کیلوگرم 

مواد مخدر در قم خبر داد. 
غلام عباس بلفکه اظهار کرد: در پیگیری اطلاعاتی اداره عملیات ویژه پلیس مبارزه با مواد 
مخدر استان قم مشخص شد یک قاچاقچی قصد دارد مقدار قابل توجهی مواد مخدر را با 
یک دستگاه تریلی از یکی از استان های جنوبی کشور به تهران منتقل و از حوزه استحفاظی 
استان قم عبور کند. وی گفت: در ادامه ضمن هماهنگی های قضایی با استقرار دو اکیپ از 
مأموران پلیس مبارزه با مواد مخدر استان در محورهای مواصلاتی در نهایت خودرو مذکور 
شناسایی و پس از توقیف متهم دستگیر شد. رئیس پلیس مبارزه با موادمخدر استان قم 
بیان کرد: سپس تریلی برای بررسی به مقر پلیس دلالت داده شد و با تلاش مأموران حدود 
18 کیلوگرم حشیش در قالب 18 بسته و بیش از 9 کیلوگرم تریاک در قالب دو بسته 

کشف و سرانجام با تشکیل پرونده متهم تحویل مرجع قضایی استان شد.

 

طرح ادعاهای دروغین از سوی افراد در خصوص داشتن 
ارتباطات ویژه با مراکز دولتی و یا امکان گرفتن تسهیلات 
شیوه ای رایج در بسیاری از پرونده های کلاهبرداری است .

نوزدهم اردبیهشت ماه  امسال با مراجعه نماینده حقوقی 
چندین شاکی و مالباخته به کلانتری 104 عباس آباد و 
طرح شکایت از فردی بنام فرهاد . ع ، پرونده ای با موضوع 
اول  شعبه  بازپرس  دستور  به  و  تشکیل  کلاهبرداری 
دادسرای ناحیه 7 تهران ، پرونده جهت رسیدگی در اختیار 

پایگاه سوم پلیس آگاهی تهران بزرگ قرار گرفت . 
اظهارات نماینده حقوقی شکات : 

نماینده حقوقی شکات پس از حضور در پایگاه سوم 
پلیس آگاهی تهران بزرگ ، در اظهاراتش به کارآگاهان 
گفت : "موکلین بنده )مالباختگان( جهت اخذ ویزای کار 
شینگن به شخصی بنام آقای "فرهاد . ع" مراجعه و نامبرده 
با ارائه وعده دروغین تهیه ی ویزای کار شینگن در کشور 
آلمان ، از هر کدام از آنها مبلغ 80 میلیون تومان طلب می 
کرد و در همان جلسه ی اول مبلغ 6000 یورو و همچنین 
گذرنامه ی آنها را اخذ می نمود ؛ در ادامه ، با اخذ مجدد 
مبلغ 56 میلیون تومان از هر کدام آنها اعلام می کرد که 
موکلین بنده می بایست ابتدا به کشور روسیه - شهر مسکو 
رفته و از آنجا به کشور آلمان اعزام شوند و به این بهانه نیز 
مبلغ 11 میلیون تومان دیگر از هرکدام از آنها می گرفت". 
نماینده حقوقی شکات در ادامه اظهاراتش به کارآگاهان 
گفت : " با توجه به ادعای آقای "فرهاد . ع" و مدارک 
تحویل داده شده از سوی وی ، موکلین بنده با اطمینان از 
داشتن ویزا و بلیط تهیه شده توسط "فرهاد . ع" به روسیه 
رفته اما پس از ورود به فرودگاه شهر مسکو اطلاع پیدا می 
کردند که ویزای تمامی آنها جعلی است ؛ پس از بازگشت 

به ایران ، همگی آنها در چندین نوبت به درب منزل آقای 
"فرهاد . ع" مراجعه و اطلاع پیدا کردند که این شخص 
از غیبت آنها استفاده کرده و محل سکونت و در واقع 

مخفیگاهش را تغییر داده است " . 
شناسایی مالباختگان از طریق شبکه اجتماعی تلگرام : 

با شناسایی تعدادی از آژانس های هوایی که "فرهاد . 
ع" مدت کوتاهی را در آنها به عنوان مسئول اعزام مسافر 
به تورهای خارجی مشغول بکار بود ، کارآگاهان اطلاع پیدا 
کردند که این شخص با شناسایی تعدادی از مالباختگان 
متقاصی اخذ ویزای دائم کشورهای اروپا به آنها مدعی می 

شده که قادر به اخذ ویزای کار شینگن برای آنهاست . 
در بررسی اظهارات تعداد دیگری از شکات و مالباختگان، 
کارآگاهان اطلاع پیدا کردند که "فرهاد . ع" علاوه بر شیوه 
و شگرد خود در اعزام افراد به کشور روسیه - شهر مسکو 
و نهایتا رها کردن آنها در فرودگاه این شهر ، شیوه و شگرد 
دیگری را برای کلاهبرداری از طریق شبکه های اجتماعی 

بویژه تلگرام داشته است . 
بررسی های بعمل آمده از سوی کارآگاهان نشان داد 
که "فرهاد . ع" از طریق عضویت در کانال های مختلف 
موجود در شبکه تلگرام ، اقدام به درج آگهی تهیه ویزای 
کار شینگن در آنها کرده و پس از تماس افراد متقاضی 
ویزای شینگن ، به منظور جلب اعتماد این افراد تصویری از 
ویزاهای تهیه شده را از طریق شبکه اجتماعی تلگرام برای 
آنها ارسال و مالباختگان نیز صرفا با مشاهده یک تصویر از 
ویزای مورد ادعای "فرهاد . ع"  و عدم بررسی صحت این 
تصاویر ، به این شخص اعتماد کرده و هر کدام مبالغ چند 
میلیون تومانی را به شماره کارت اعلام شده از سوی وی 
واریز می کردند ؛ این مالباختگان پس از واریز پول ، پی گیر 

دریافت ویزاهای خود می شدند اما پس از مدت کوتاهی 
تنها پل ارتباطی آنها که همان کانال های تلگرامی و نهایتا 
تماس های تلفنی بود !! از سوی "فرهاد . ع" قطع می شد 
و نامبرده دیگر پاسخگوی تماس های آنها نبود ؛ نهایتا این 
افراد بهمراه چند تصویر ارسال شده از سوی "فرهاد . ع" ، 
به تعدادی از سفارتخانه هایی که "فرهاد . ع" مدعی اخذ 
تصاویر ویزا از آنها شده بود مراجعه و در آنجا اطلاع پیدا می 
کردند که تمامی این تصاویر و ادعای مطرح شده از سوی 
فرهاد . ع در خصوص تهیه ویزای کار شینگن تمام دروغ 

و کذب بوده است . 
دستگیری متهم : 

با توجه به پیچیدگی پرونده ، اقدامات پلیسی ویژه جهت 
دستگیری متهم در دستور کار کارآگاهان قرار گرفت و 
این در حالی بود که بسیاری از مالباختگان پرونده ، هیچ 
اطلاعات قابل بهره برداری جهت دستگیری متهم در اختیار 

نداشتند . 
کارآگاهان پایگاه سوم پلیس آگاهی تهرانبزرگ با انجام 
اقدامات ویژه پلیسی ، سرانجام موفق به شناسایی مخفیگاه 
سهروردی  خیابان  در  مجردی  ی  خانه  یک  در  متهم 
شمالی شده و سرانجام در مورخه 1395/07/24 موفق به 

دستگیری وی شدند .
متهم پس از دستگیری و انتقال به پایگاه سوم پلیس 
آگاهی در اظهاراتش به کارآگاهان عنوان داشت که پس از 
آشنایی با مالباختگان از طریق شناسایی آنها در آژانس های 
مسافرتی و یا شبکه های اجتماعی ، ابتدا روابط دوستانه 
ای را با آنها در خارج از آژانس های مسافرتی و یا در 
داخل شبکه های اجتماعی ایجاد و در ادامه با طرح ادعای 
دروغین تهیه ویزای کار شینگن در کمترین زمان کوتاه 

اقدام به کلاهبرداری از آنها نموده است . 
پایگاه  رئیس   ، نادربیگی  محمد  کارآگاه  سرهنگ 
سوم پلیس آگاهی تهران بزرگ ، با اشاره به ارزش یک 
میلیارد تومانی پرونده عنوان داشت : با توجه به شناسایی 
تعدادی از مالباختگان و جمع بندی بعمل آمده از این 
تعداد از مالباختگان ، تا به این لحظه از رسیدگی به این 
پروندهارزش مالی پرونده در حدود یک میلیارد تومان 

برآورد گردیده است . 
سرهنگ کارآگاه محمد نادربیگی در پایان این خبر عنوان 
داشت : " در ادامه رسیدگی به پرونده ، قرار قانونی از سوی 
مقام محترم صادر و متهم جهت انجام تحقیقات تکمیلی 
و شناسایی دیگر شکات و مالباختگان در اختیار پایگاه 
سوم پلیس آگاهی تهران بزرگ قرار داده شده است ؛ لذا 
از کلیه شکات و مالباختگانی که بدین شیوه و شگرد مورد 
کلاهبرداری قرار گرفتند دعوت می شود تا جهت شناسایی 
متهم و پیگیری شکایات خود به نشانی پایگاه سوم پلیس 
آگاهی تهران بزرگ در خیابان سهروردی شمالی - خیابان 

خرمشهر - میدان نیلوفر  مراجعه نمایند " . 

سرگردانی قربانیان در فرودگاه مسکو 

کلاهبرداری میلیاردی با وعده اعطای ویزای جعلی شینگن 






